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U reju je  u red n išk i odbor: Kozole 
Drago, R ački V ik to r, V račua 
Viljem , G ec R ado, G erh a rd  Jože.

Odgovorni u red n ik : G erh a rd  Jože.
U redništvo in up rava : S tek larna  

H rastn ik . — Izha ja  s ta ln o  na 8 
stran eh  vsakega 5. v m esecu . — 
Naslov: »Steklar« g lasilo  ko lek ti
va S tek larne  H ra stn ik , te l. št. 
81-622 — in terno  19. — Tisk in 
k lišeji GP »Celjski tisk« Celje.

V. zasedanje centralnega delavskega sveta
Poleg obravnav sklepov zadnje

ga zasedanja in sklepov upravne
ga odbora je CDS že obravnaval 
rezultate poslovanja za dobo ja 
nuar—julij 1968. Poročilo komisi
je  za ugotovitev nepravilnosti pri 
obračunavanju del po pogodbi in 
problem atiko okrog zaščite pod
jetja.

Sklepe zadnjega zasedanja CDS 
m UO je centralni delavski svet 
potrdil zahteve ponovnega tolm a

nega plana izvoza. Izvozili smo 
za 139,47 % dolarjev izdelkov ali 
dosegli plan s 87,65 %,. Za celotno 
obdobje januar—julij smo še ved
no nad planom  za 103,32 %• Pred
vsem so rezultati m anjši zaradi 
asortim ana v proizvodnji (zaradi 
dopustov je  proizvodnja; pihane 
razsvetljave m anjša).

Prodaja po vrednosti je ¡bila 
dosežena za celotno obdobje s
100,37 %.

Dela so se pričela. Tu bo stalo novo šestnadstropno skladišče 
gotovih izdelkov

čenja, razen glede štipendiranja 
tovariša Marcena v Ita liji in skli
ca svetov ekonomskih enot. Re
zultati poslovanja za obdobje ja 
nuar—julij kažejo, da smo pred
vsem v mesecu ju liju  imeli lepe 
rezultate, kljub temu, da je  bila 
zelo velika vročina v prvi polovi
ci meseca. Mesečni operativni 
plan za julij je  bil v proizvodnji 
dosežen s 101.85 %  (za celotno ob
dobje doseženo 100,84 %,). V pri
m erjavi o izpolnitvi letnega 
okvirnega plana p a  smo dosegli 
v proizvodnji za mesec julij plan 
s 108,59 % (za celo obdobje pa z 
111,11%) tudi p rodaja po količi
ni je v okviru predvidevanj v ju
liju  dosežena s 101,88 % ,(za celot
no obdobje 97,39%). Prim erjava 
dosežene prodaje nasproti okviri 
nem u letnemu planu pa je  dose
žena za mesec julij s 108,61 % 
(nasproti celotnemu obdobju ja 
nuar—julij pa s 107,31 % ), kar 
predstav lja  nekaj odstotkov m anj 
kot je  dosežena proizvodnja. To 
se pa izraža pri porastu  zaloge.

Tudi v m esecu ju liju  smo bili 
nekaj odstotkov izpod predvide-i

Proizvodni odpadek je  bil v me
secu ju liju  pri gotovih grupah 
proizvodnje nad  planiranim  od
stotkom  — predvsem  p ri grupi 
RDBO za okrog 5 % MDK — 2 %, 
MDBO 1,5%. Večji po rast odpad
ka se kaže tudi p ri avtom atski 
proizvodnji, predvsem  p ri grupi 
MDA-P, k je r je porast znatno iz
nad planiranega.

CDS je  tudi potrdil predlog 
UO, da se napravi sprem em ba 
pri delitvi dohodka — potrdil je  
predlagano varianto, da bo deli
tev 81 %  za osebne dohodke in 
19 % za sklade. Ta sprem em ba 
se je izvršila zaradi tega, ker se 
obračunava dopolnilni prispevek 
za socialno zavarovanje iz m ate
rialnih stroškov.

CDS je potrd il predlog uprav
nega odbora, da se določi za iz
plačilo vrednost točke 1,40 din.

V razpravi so bili nakazani p ro 
blemi, da je  potrebno predvsem  
zm anjšati režijo v tovarni, spre
je t je  bil sklep, da se po oddel
kih točno ugotovi potreba po za
poslenih in ugotovi, kje je  v glav
ni porast zaposlenih. Strokov

ne službe m orajo v najkrajšem  
času določiti gorivo za kurjenje 
peči, kajti pri povišanju prom et
nega davka na mazut bodo pora
sli' stroški goriva za 16 m ilijonov 
dinarjev mesečno (cena m azuta 
je  za 7,60 S-din po kg večja). 
Odločiti se bo treba ali se naj 
vrnemo nazaj na težko olje, k jer 
ne bodo tako veliki stroški. Tudi 
električni tok je v m aterialnih 
stroških porasel za več kot 5 mi
lijonov v enem mesecu. Analizira 
se naj odpadek, zakaj je  tako 
porasel pri gotovih grupah v me
secu juliju.

Poročilo komisije, ki je ime
la nalogo ugotoviti nepravilno
sti v zvezi z deli po pogodbi, je 
podal tov. Krsnik, predsednik 
CDS. Ugotovitve komisije se na
slanjajo predvsem na zadnje po
godbe, ker za ostale pogodbe ko
m isija ni imela na razpolago do
kumentacije. Na razpravi je so
deloval tudi tov. Podlunšek Alek
sander, ki je vršil obračun del 
po pogodbi. Ker v razpravi po 
poročilu CDS ni mogel sprejeti 
kakršnekoli zaključke, je sprejel 
sklep, da se vse pogodbe, ki so 

(nadaljevanje na  3. strani)
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| ZBIRALNA AKCIJA I
Občinski odbor Rdečega križa nas je  naprosil za objavo i  

|  poziva občanom H rastn ika v zvezi z nabiralno akcijo v naši = 
|  občini. Poziv občinskega odbora v celoti objavljam o in se |  
E glasi: |

|  SPOŠTOVANI!
Prav gotovo bomo ob pospravljanju našli m arsikateri § 

E kos obleke ali perila, pa tudi nogavice ali čevlje, posteljno = 
|  perilo, odeje in še mnogokaj, kar nam  je že odslužilo. Otro- |  
S ci so zrasli iz plenic, suknjičev ali hlač, čevlji so prem ajhni, |  
= m lajših bratcev in sestric pa ni, da bi jih  ponosili za njimi. E 
§ Večkrat sm o v nem ajhni zadregi, kam  s tem i predm eti. Pro- S 
= dati jih  ne vemo kam, pokloniti tudi ne in tako se nam  E 
|  nabirajo po om arah, da so nam  včasih kar v napoto.
?  Vse to bi nam  lahko prišlo zelo prav v prim erih, ko se |
= iz svojih strug  razlijejo vode ali pa ljudem  vse im etje uniči s  
§ potres, pa tudi za pomoč tistim  našim  občanom, ki živijo E 
|  v slabših m aterialnih razm erah in si ne m orejo vedno sami E 
S kupiti najpotrebnejšega. |
= Zato bo organizacija Rdečega križa začela z vsakolet- =
i  nimi zbiralnimi akcijami najrazličnejšega m ateriala, s kate- E 
|  rim  bomo lahko pomagali ljudem, ki so v stiski. Pri organi- |  
S zacijah Rdečega križa bodo pripravljena posebna skladišča, |  
|  v katerih  bomo varno hranili vse te stvari. Tako bom o ved- § 
i  no pripravljeni, tudi na najhujše, in se ne bomo —- kakor g 
1 doslej — šele pripravljali na zbiranje, ko bi pomoč m orala s 
|  biti že na mestu. v f
= Obračamo se s tem  pismom na vas, člane Rdečega kri- g
E ža in občane z željo, da bi darovali kar največ tistega, česar E 
|  sami ne potrebujete več. Organizacija Rdečega križa vas bo |  
|  še posebej obvestila, na  kakšen način bo organizirala akcijo. |  
|  Prosimo pa  vas, da pripravite vse stvari čiste in urejene. = 
= Akcijo bomo izvedli med 15. in 20. septembrom 1968.

Slednjič se vam  iskreno zahvaljujemo za vse razume- E 
§ vanje in sodelovanje v tej solidarnostni akciji in vas tova- S 
E riško pozdravljamo! E
= Občinski odbor Rdečega kriza S
|  HRASTNIK |

Tudi naše uredništvo se pridružuje tej hum ani akciji § 
I  in priporočam o članom kolektiva, da to akcijo po svojih |  
|  možnostih podprejo. §
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Po ¡določilih sta tu ta  občine 
H rastn ik  si skupščina za svoje 
delo predpiše polletne delovne 
program e. Program i naj zajem a
jo bistvenejša vprašanja, ki naj 
bi jih  obravnavala skupščina.

Program irani sistem  dela ob
činske skupščine daje nedvomno 
tudi možnosti za razširjan je  in  
u trjevanje stikov na re lac iji ob
čan—delovna organizacija—od
bornik—občinska skupščina in 
obratno. Prav tako  se s takim  
načinom  dela odborniki lažje 
p riprav lja jo  za odločanje v pred
pripravah  za sprejem  predpisa 
ali priporočila (delo v svetih in 
kom isijah občinske skupščine, 
upravnih odborih skladov, zborih 
volivcev in podobno).

Prav tako tak  sistem omogoča 
občinskim  upravnim  organom  
te r svetom, da bo gradivo v redu 
in pravočasno pripravljeno, da 
bi skupščina svoje odločitve opr
la na že prej prediskutirane in 
analizirane predloge.

Predlog program a obsega na
slednje:

a) s področja gospodarstva ih 
financ;

b) s področja družbenih služb 
in organizacija državne uprave;

c) obravnava poročil svetov, 
delovnih organizacij in skladov.

A — ZADEVE S PODROČJA 
GOSPODARSTVA IN (FINANC

1. Da bi odpravili pom anjklji
vosti, ki se v praksi pojavljajo 
pri odvzemu, dodelitvi in licita
ciji gradbenih zemljišč te r izdaji 
lokacijskih in gradbenih dovo
ljenj, predvidevamo:

— spremembo predpisov, ki 
u re ja jo  odvzem, u rejan je  in  od
dajo gradbenih zemljišč, loka
cijskih in gradbenih odločb ter 
sprem ljajočih predpisov:

a) zaščita izvirov pitne vode,
b) gozdovi zelenega pasu.
2. Po sprejetem  urbanističnem  

program u, je  na podlagi le-tega 
potrebno izdelati zazidalne na
črte, ki jih  po obravnavi v jav
nosti sprejm e občinska skupšči
na. Da bi odpadle težave p ri iz
daji lokacijskih in  gradbenih do
voljenj, naj bi skupščina v II. 
polletju:

— sprejela zazidalne načrte 
vsaj za zazidalni okoliš Dol in 
1 do 2 zazidalna okoliša v H rast
niku.

3. V praksi sta se izkazala 
predpisa, ki u re ja ta  odvoz smeti 
in hišni red, pom anjkljiva 
in ne dovolj dodelana.

Predlagamo, da skupščina 
sprejme:

— nov odlok o odvozu smeti;
— te r  nov odlok o hišnem  redu.
4. Po sprejeti resoluciji razvoja 

gospodarstva občine za leto 1968 
naj bi skupščina obravnavala:

— izpolnjevanje resolucije o 
razvoju gospodarstva občine v 
I. polletju  1968 te r realizacija 
proračuna in tem eljne izobraže
valne skupnosti za I. polletje
1968.

5. Da bi se stanovanjska iz
gradnja bolj načrtno izvajala, je 
pri S tanovanjskem  pod je tju  
H rastn ik  ustanovljen koordina
cijski odbor za pripravo 4-letne- 
ga program a stanovanjske iz
gradnje v občini. Skupščina naj 
bi obravnavala:

— predlog 4-letnega program a 
stanovanjske izgradnje v občini 
H rastnik.

Delo občinske skupščine Hrastnik za razdobje
Okvirni program  sprejet na seji obeh zborov 19. julija 1968

6. Po zveznih in republiških 
predpisih se od ju lija  oz. od av
gusta 1968 predpisuje prom etni 
davek na  alkoholne pijače po 
količini in ne po stopnjah. Po 
teh določbah moriijo tudi občine 
prilagoditi svoje predpise. Skup
ščina naj bi:

— sprejela odlok o spremembi 
odloka, s katerim  naj bi se pro
m etni davek od alkoholnih pijač 
plačeval po količini (od litra) in 
ne po stopnjah od prom eta kot 
doslej.

7. Dim nikarska služba je  ure
jena v občini z odlokom, ki bi 
ga bilo potrebno dopolniti. Pred
videvamo, naj bi skupščina ob
ravnavala in sprejela:

— predlog odloka o ureditvi 
dim nikarske službe na območju 
občine H rastnik.

8. V kolikor se bodo pokazala 
večja odstopanja od planiranih 
dohodkov proračuna oziroma iz
datkov, bo potrebno sprejeti re
balans proračuna za leto 1968. V 
ta nam en naj bi skupščina:

— sprejela odlok o  rebalansu 
(sprem em bi) proračuna občine 
za leto 1968, prfrv tako naj bi 
sprejela odlok o začasnem finan
ciran ju  proračunskih  in  ostalih 
potreb  za I. trim esečje 1969 (do 
sp re je tja  proračuna za leto 1969).

9. Splošni zbor občine je  na 
seji v jun iju  1968 sprejel zaklju
ček, naj bi posebne komisije, 
ustanovljene pri Občinskem sin
dikalnem svetu z nam enom , da 
proučijo možnosti za ustanav
ljan je  novih industrijsk ih  in 
obrtn ih  dejavnosti, pospešile de
lo te r pripravile konkretni pred
log za obravnavo. Prav tako naj 
bi komisija, ki proučuje možnost 
zaposlovanja delovne sile, pred
vsem mladine, p rišla  s svojimi 
stališči in predlogi n a  skupščino. 
Predlagamo, naj bi skupščina 
obravnavala:

— predlog in stališča komisij 
o možnosti za ustanavljanje no
vih obratov ter o m ožnostih za

odpiranje novih delovnih m est 
za zaposlovanje, predvsem  mla
dine.

10. V kolikor bo na območju 
Zasavja potrebno enotno urediti 
sprem em bo v  m aloprodajnih ce
nah nekaterih živilskih proizvo
dov, predvsem kruha, naj bi 
skupščina:

— ponovno obravnavala pred
log o sprem em bi m aloprodajnih 
cen nekaterim  prehram benim  
proizvodom.

b) učni uspehi
c) kadrovska zasedba
d) financiranje
e) m aterialno stanje
f) možnosti za združevanje po

sameznih šolskih zavodov.
12. Po sprejetem  republiškem 

zakonu o organizaciji in finan
ciranju otroškega varstva naj bi 
občinske skupščine sprejele per
spektivne program e o razvoju 
otroškega varstva in o financi

Delovno predsedstvo na proslavi občinskega praznika

B — ZADEVE S PODROČJA 
DRUŽBENIH SLUŽB IN 

ORGANIZACIJA DRŽAVNE 
UPRAVE

11. Na seji obeh zborov v me
secu m aju  1968 je  bil sprtejet 
predlog, naj se za eno izmed 
prihodnjih  sej skupščine prip ra
vi kompleksno gradivo s pod
ročja  šolstva v občini. Predla
gamo, naj bi skupščina že na seji 
v mesecu avgustu ozirom a sep
tem bru obravnavala:

— problem atiko osnovnega 
šolstva v občini: 

a) predvideni vpis v 1. razred 
za prihodnjih  5 let

ran ju  le-tega. V kolikor ne bi za
doščal že sprejeti srednjeročni 
program  razvoja otroškega var
stva, naj bi bil le-ta dopolnjen. 
Skupščina naj bi razpravljala:

— o dopolnitvah srednjeročne
ga program a .razvoja in financi
ran ja  otroškega varstva v občini 
Hrastnik.

13. Ker je oziroma bo repub
lika sprejela nekatere predpise 
s področja zaščite borcev (pri
znanje statusa borca, borcem  
za severno mejo, m inimalne p ri
znavalnine in podobno), naj bi 
se sprem enil odlok o priznaval
ninah. Skupščina naj bi obrav
navala:

♦
i
*
♦
♦
♦
♦
t

O b v e s t i l o
UPORABNIKOM TOVARNIŠKE KOPALNICE

Opozarjamo na varčevanje z vodo, kajti ugotavljeno je, 
da za ju tran jo  izmeno, ki je  najm očnejša, večkrat zm anjka 
vroče vode.

Vzrok je  v tem, da poedini tovariši pustijo, da pri 
prhah  vroča voda teče v prazno. Dokazano je, da se na se
danje število kopalcev porabi enkra t več vode, kot je po
trebno.

Pozivamo vse, da to  opozorilo upoštevate in "Z vodo 
varčujete, ker bo  v nasprotnem  prim eru  vsako pritoževanje 
zastonj, ker je  že sedaj p ritisk  vode uravnan do kraja.

Tistim  pa, ki tega ne bodo upoštevali, bomo prim orani 
prepovedati vstop v kopalnico.

IN ŠE TOLE:

Dnevna evidenca kopalcev nam  je  pokazala, da je med 
vami mnogo takih, ki so vzeli številko, pa  se do sedaj niso 
še nobenkrat kopali. Takih je 136. Tem bomo prim orani 
številke odvzeti in jih  dati drugim, ki jih  ne zahtevajo za 
šalo, am pak iz potrebe po kopanju.

Splošna služba Steklarne H rastn ik t
t
t

— predlog o sprem em bi odloka 
o priznavalninah v občini H rast
nik.

14. V skladu z republiškim  
predpisom  je treba sprejeti od
lok o  novem delovnem času v 
upravi in v nekaterih  drugih de
lovnih organizacijah. Predlaga
mo, da skupščina razpravlja:

— o uvedbi 5-dnevnega tednika 
za delo v upravnih organih ob
čine H rastn ik  te r za nekatere 
druge delovne organizacije.

15. Po predvidevanjih bo re
publiška skupščina v jeseni ob
ravnavala predlog zakona o or
ganizaciji inšpekcijskih služb 
te r o organizaciji davčne službe 
v republiki in občinah. Občinska 
skupščina naj bi sprejela pred
pise:

— o organizaciji občinske in
špekcijske službe te r o organi
zaciji davčne službe v občini.

16. Ob spre je tju  zaključnih ra
čunov nekaterih  skladov p ri ob
činski skupščini je  bil sprejet 
predlog, naj se do konca leta



j u l i j - d e c e m b e r  1968 Naloga komisije - za delovna mesta
na katerih se zavarovana doba šteje s povečanjem

1968 pripravi predlog za zdru
žitev oz. ukinitev nekaterih  skla
dov. Na podlagi ustreznega gra
diva naj bi skupščina:

— razpravljala in sklepala o 
predlogu predpisa o  združitvi in 
ukinitvi nekaterih  skladov pri 
skupščini občine H rastnik.

17. Med zaključki splošnega 
zbora je  tudi predlog o proučitvi 
možnosti za ustanovitev enotne
ga sklada za štipendije pri ob
činski skupščini. Gradivo z ob
razložitvijo naj bi bilo priprav
ljeno do konca le ta  1968, skup
ščina pa naj bi razpravljala:

— o predlogu odloka o ustano
vitvi enotnega sklada za štipen
dije pri Skupščini občine H rast
nik obenem s predlogom  pravil
nika za organizacijo in delo tega 
sklada.

18. Na sejah sveta za narodno 
obram bo in sejah štaba za var
stvo pred  elem entarnim i in  dru
gimi hudimi nesrečam i te r na 
seji sveta za splošne zadeve kot 
tudi na obravnavah pri občinski 
gasilski zvezi te r posameznih ga
silskih društvih je  bil dan pred
log o možnostih za spremembo 
o organizaciji in financiranju po
žarnega varstva v tem  smislu, da 
bi se ena od gasilskih enot opre
mila in usposobila za interven
cijo ob večjih požarih te r za us
posobitev gašenja pri komplici
ranih požarih (električni trans
form atorji, višje zgradbe in po
dobno). V ta  nam en naj bi skup
ščina obravnavala:

—poročilo — predlog o uspo
sobitvi enote gasilske službe za 
tovrstno dejavnost te r  o načinu 
skupnega sofinanciranja za uspo
sobitev in nabavo opreme.

19. Pri skupščini obstoji po
sebna kom isija za zadeve zborov 
volivcev in izvrševanja njihovih 
sklepov. Komisija bo pripravila 
odgovore na sklepe zborov voliv
cev. Skupščina naj bi obravna
vala:

— predloge odgovorov na skle
pe in  predloge zborov volivcev, 
ki so bili postavljeni na zborih 
volivcev v letu 1968.

20. Po sprejetju  ak ta o dajanju 
soglasja k ustanovitvi enotnega 
zdravstvenega doma Zasavje s 
sedežem v Trbovljah je  potrebna 
obravnavati in dati soglasje k

(nadaljevanje s 1. stran i)

bile do sedaj napravljene/ ponov
no preračuna in se poda poročilo 
na izrednem zasedanju CDS, v 
kom isijo se pa določi še enega 
člana izvajalca iz delavnic. Pred
vsem so zahtevali člani CDS, da 
se ta  problem atika d a  k ra ja  raz
čisti in poda poročilo kolektivu.

Tovariš d irektor je  poročal o 
nalogah, katere je postavil uprav
ni odbor v zvezi zaščite podjetja. 
Določena je redna nočna dežurna 
služba, okrepljene pa bodo tudi 
ostale čuvajske službe.

CDS se s trin ja  s predlogom 
predsednika TOS, da se plača 
voznina za 300 članov kolektiva, 
ki se bodo udeležili proslave vsta
je  Prim orske, ki bo v Novi Go
rici.

sta tu tu  Zdravstvenega doma Za
savje. Skupščina naj bi obravna
vala:

— sta tu t Zdravstvenega doma 
Zasavje s sedežem v Trbovljah.

7
C — OBRAVNAVA POROČIL
21. Skupščina naj bi v II. pol

letju  1968 obravnavala naslednja 
poročila:

— poročilo o delu Stanovanj
skega podjetja;

— poročilo o delu Komunalno- 
obrtnega podjetja  (samo s pod
ročja  komunalnih služb);

— poročilo o delu Občinskega 
sodišča Trbovlje;

— poročilo o delu medobčin
skega javnega tožilstva Trbovlje;

— poročilo o delu medobčin
skega javnega pravobranilstva 
Trbovlje;

— poročilo o delu medobčin
skih inšpekcijskih služb Trbov
lje;

— poročilo o delu občinskega 
sodnika za prekrške Hrastnik;

— poročilo Zavoda za izm era 
in kataster zemljišč;

— poročilo UO sklada za šti
pendije pri skupščini občine 
Hrastnik.

D — OSTALO GRADIVO, KI 
NAJ BI GA SKUPŠČINA 

OBRAVNAVALA V
II. POLLETJU 1968

22. Reševala, imenovala in vo
lila organe in člane teh  organov, 
kot to  določajo veljavni predpisi.

23. Obravnavala odgovore na 
vprašanja odbornikov, ki jih  bo
do pripravili ustrezni upravni 
organi.

Izvajanje program a bo zahte
valo vso prizadevnost, posebno 
še od sestavljavcev gradiva o po
sameznih vprašanjih, kakor tudi 
od organizacij, zavodov, odbor
nikov, svetov skupščine in  dru
gih njenih organov, prav tako 
tudi od vseh ostalih, katerim  bo 
dostavljeno gradivo v obravnavo! 
oziroma ki bodo direktno ali in
direktno sodelovali p ri pripravi 
gradiva za seje občinske skup
ščine.

URAD TAJNIKA

Izpiralka pri svojem  napor
nem delu. Izdelava zaščitnih 

stekel

Delovna mesta, ki se štejejo s 
povečanjem, so bila natančno do
ločena v zakonu, ki je  pričel ve
lja ti v mesecu m aju t. 1. Na novo 
so s tem  zakonom zajeta delov
na mesta, na katerih  zavarovanci 
zaradi narave in  teže dela po do
ločenih letih starosti ne m orejo 
več uspešno opravljati svoje po
klicne dejavnosti, če so delali na, 
takih delovnih m estih najm anj 10 
let. Praviloma se šteje doba s 
povečanjem sam o našim  držav
ljanom  za dela n a  ozemlju naše 
države. Za delovna mesta, na ka
terih  je  delo posebno težko in  
za zdravje škodljivo, zaradi česar 
se šteje delovna doba ;s poveča
njem, je  mogoče določiti le de
lovna mesta, n a  katerih znatno 
delujejo na zdravstveno stan je  
in delovno zmožnost škodljivi 
vplivi, ki jih  n i mogoče izklju
čiti s predpisanim i ukrepi za var
stvo pri delu ali drugimi p ri
m ernim i ukrepi.

T rajanje dela na delovnih m e
stih, na katerih se zavarovalna 
doba šteje s povečanjem, bo 
mogoče ugotavljati le v skladu 
s podatki iz evidence, ki jo  bodo 
m orale vodati delovne organiza
cije. Komunalni zavodi za soci
alno zavarovanje m orajo ugoto
viti, pri katerih  delovnih in  
drugih organizacijah so zavaro
vanci, ki so težji invalidi, p a  
delajo poln delovni čas. Organi
zacije in organi, p ri katerih so 
delovna mesta, na katerih se za
varovalna doba šteje s poveča
njem, m orajo na  takih delovnih 
m estih izpostaviti evidenco s 
podatki o posebnih delovnih po
gojih, o  uporabljenih ukrepih za 
varstvo, o delovnem času, o šte
vilu delavcev na  njih. K adar p ri
de do spornega vprašanja glede 
evidence, odloča o temi dokončno 
po načelih razsodišča komisija, 
ki jo  sestavljajo predstavnik or
ganizacije, predstavnik službe 
socialnega zavarovanja,, predstav
nik občinskega upravnega organa.

Da b i mogli vzpostaviti nave
deno evidenco, m orajo delovne 
organizacije do 7. l i .  1968 ko
m isijsko ugotoviti:

L delovna mesta, na katerih  
se šteje zavarovalna doba s po
večanjem;

2. delovni čas, ki se po sta tu tu  
pod je tja  v skladu z zakonom 
šteje za poln delovni čas na teh 
delovnih mestih;

3. število delavcev, ki redno 
delajo na delovnih mestih, k jer

se zavarovalna doba šteje s po
večanjem (upoštevajoč številčno 
stanje meseca aprila 1968);

4. koledarsko leto, od katerega 
se pri delovni organizaciji brez 
presledka ali s presledki oprav
ljajo  dela na delovnih mestih, 
k jer se zavarovalna doba šteje s 
povečanjem.

Komisijo, ki naj ugotovi de
jansko stanje, sestavljajo: pred
stavnik delovne organizacije, služ
be socialnega zavarovanja in ob
činskega upravnega organa. K er 
v zakonu ni določila, kdo ime
nuje komisijo, jo  je  dolžna ime
novati delovna organizacija, ker 
je pristojna .za ugotovitev delov
nih mest. Komisija pa odloča po 
splošnih načelih kom isijskega 
ugotavljanja z večino glasov. O 
svojih ugotovitvah dejanskih 
stanj 'napravi kom isija zapisnik 
v treh  izvodih, od katerih  obdrži 
enega delovna organizacija, ene
ga pošlje kom unalnemu zavodu 
za socialno zavarovanje in repub
liškemu zavodu za socialno zava
rovanje, ki m u tudi predloži 
poimenski seznam delavcev, ki 
po razporedu, veljavnem za te
koči mesec, delajo na delovnih 
mestih, na katerih  se zava
rovalna doba šteje s povečanjem. 
Na podlagi ugotovljenih dejan
skih stanj m ora delovna organi
zacija za vsakega posameznika 
pisati predpisane podatke. Če je 
to  iz razpoložljivo dokum entacije 
možno, ugotovi kom isija dejansk i 
stan ja  tud i za tis ta  delovna me
sta, ki so pri delovni organiza
ciji prej bila, ob ugotavljanju 
dejanskih stanj pa j ih  ni bilo 
več, kot tudi za delavce, ki so na 
teh delovnih m estih delali.

Sporna vprašanja v zvezi s ko
m isijskim  ugotavljanjem  dejan
skih stanj rešuje dokončno po
sebna komisija, ki jo  ustanovi 
občinski upravni organ, pristo jen  
za delo, in imenuje vanjo po ene
ga jpredstavnika osnovne zbor
nice občinskega sindikalnega sve
ta  in  občinskega upravnega o r
gana.

Zavarovanec, ki m eni, da je 
delal na delovnem m estu, k jer se 
šteje zavarovalna doba s pove
čanjem, delovne organizacije pa 
ni več ali se zaradi m anjkajoče 
evidence ne da ugotoviti dejan
sko stanje po komisiji, lahka 
zahteva, da komunalni zavod za 
socialno zavarovanje ugotovi nje
govo pravico do povečane dobe 
po postopku za ugotovitev po
kojninske dobe. Svoj zahtevek 
pa lahko še dokazuje s pričam i 
do 31. 12. 1968, pozneje pa bo to 
možno dokazati le z listinami. 
Listin za novo uvedena delovna 
m esta pa  praktično ne bo mo
goče dobiti, ker ne bo izveden 
postopek za ugotovitev delovnih 
mest, ker se bo  zavarovalna do
ba uveljaljala po p rejšn jih  pred
pisih Temeljnega zakona o po
kojninskem  zavarovanju.

Iz vsebine — naloge komisij 
in delovnih organizacij vidimo, 
da je  delo obsežno in odgovorno 
in da je  potrebno začeti takoj z 
organizacijo dela, predvsem  z 
imenovanjem komisij, da b a  
delo opravljeno pravočasno in 
kvalitetno.

-ngo Sušin Viktor, dipl. pr.



Socialistična agresija
Celotni kolektiv Steklarne 

H rastnik je bil 'izredno razbur
jen zaradi dogodkov 20. 8. 1968, 
ko so čete Varšavskega pakta 
vkorakale v dem okratično repu
bliko Češkoslovaško.

Češka leži v srednji Evropi in 
je  po ustavi iz leta 1961 socia
listična dem okratična republika. 
Po obsegu je m anjša od Jugosla-

vaški narod vse do odločitve v 
letu 1968.

Ne m oremo si zamisliti, da so 
lahko sile varšavskega pakta ta
ko brezobzirno kot države, ki 
poudarjajo, da im ajo enak druž
benopolitični sistem, porušile su- 
vem ost, svobodo in m ir češko
slovaškega ljudstva. Varšavski 
pakt je  bil sklenjen leta 1955

vije in šteje nekako 15 milijonov 
prebivalcev. Pomembna industrij
ska središča so Praga, B ratisla
va, Plzen, Brno. V svojem go
spodarstvu je  Češka bila pred  II. 
svetovno vojno ena najpom em b
nejših nosilcev industrije, zlasti 
je  bila znana po industriji avto
mobilov Škode, Tatre. Zaradi 
svoje ugodne lege in močnega in
dustrijskega kapitala je  že v -pre
teklosti doživljala zelo jburno zgo
dovino in predstavljala apetit 
osvajalcev, zadnji osvajalec iz im 
perialistične sm eri je  bil nem 
ški škortenj, ki je  leta 1939 po 
sklenjenem  miinchenskem spora
zumu poteptal vsa določila spo
razum a in zasužnjili češkoslova
ški narod. V obdobju okupacije 
se je  češkoslovaški narod požr
tvovalno, takorekoč z golimi ro
kami boril za osvoboditev svo
jega ozemlja, za osvoboditev 
svoje drage prestolnice Prage. 
Praga kot svobodno m esto pred
stavlja  za češkoslovaško prebival
stvo simbol ponosa, sim bol svo
bode, simbol p rija te ljstva za ves 
m iroljubni svet. Kdor je  videl 
Prago, je  lahko čutil, da im a to 
m esto posebne zgodovinske in 
sodobne značilnosti, da se v n jej 
prep letajo  gradbeni motivi vseh 
pom em bnejših graditeljev in  u- 
metnikov, vendar je  lahko vsak
do, ki je  to  opazoval, istočasno 
občutil v sprehajajočem  se Čehu 
milino in prijateljstvo. Vsakdo se 
lahko spomni iz zgodovine, kako 
se je  Češkoslovaški narod v letih 
po osvoboditvi Prage skupaj z; 
Rdečo armado, veselil, jokal in  z 
zaupanjem  gledal v nov sociali
stični sistem.

Vendar, ko je  komaj potihnila
II. svetovna vojna, ko je  bil uni
čen H itler, ki je  prizadejal češko
slovaškemu narodu  toliko gorja, 
je že nastopil režim  Stalina, ki 
je izkoriščal in zatiral češkoslo

med Sovjetsko zvezo, Romunijo, 
Madžarsko, Bolgarijo, Poljsko, 
Vzhodno Nemčijo in  Češkoslova
ško, z namenom, da se ustvari 
enotna oborožena form acija zo
per NATO. Zadnji dogodki soi 
pokazali, da je SZ izkoristila to  
form acijo zoper državo in ljud
stvo, ki je v tem  sporazum u pod
pisala, da je  pripravljena braniti 
socialistične pridobitve, ne pai 
da im a ruski agresor pravico 
vmešavanje v no tran je  zadeve so
cialističnega razvoja Češkoslova
ške. Ne m oremo si zamisliti, 
kako je  mogoče, da sta  vojak 
Rdeče arm ade in takorekoč nem 
ški »Fritz«, ki je  do konca II. 
svetovne vojne teptal češko zem
ljo, sedaj skupaj vkorakala kot 
socialistična agresorja. Ponovno 
um irajo  češke žene, sinovi in 
možje, to  pa  je  toliko bolj žalost
no, ker um irajo  od nasilja  tistih, 
za katere so vedno menili, da  
jim  bodo, če bo potrebno, pom a
gati b ran iti socialistične prido
bitve in  svobodo češkoslovaške
ga ljudstva.

Kolektiv Steklarne H rastnik je  
imel dne 20. 8. 1968 poseben se
stanek, na katerem  se je  izra
zila solidarnost s češkoslovaškim 
ljudstvom . Na tem  sestanku je  
bil kolektiv obveščen o  zadnjih 
dogodkih v češkoslovaški državi 
z naslednjim :

Po končani drugi svetovni voj
ni se je  češko ljudstvo odločila 
za socialistični sistem, ki pa gle
de na m ednarodne pogoje ni mo
gel ras ti popolnom a svobodno. 
Tudi Jugoslavija je  m orala v le
tu  1948 pokazati, da so jugoslo
vanski narodi enotni in  da želijo 
sam ostojno po t v  socializem. V 
20 letih  po enotni odločitvi jugo
slovanskih narodov so se v Če
škoslovaški odigrali dogodki, ki 
kažejo na to, da tud i nosilci so
cialističnih idej ne spoštu jejo  su

verenosti in želja ljudstva. V ar
šavski sporazum, ki je  bil skle
njen med Sovjetsko zvezo in ne
katerim i socialističnimi država
mi, je  bil opozicija (protiutež) 
na atlantski pakt. Češko ljud
stvo je  v povojnem obdobju tež
ko občutilo Stalinovo dik taturo 
in je  komaj v zadnjih letih, upo
števajoč svojo pripravljenost 
graditi svoj specifični socialistič
ni sistem, odklanjalo kakršno* 
koli tu je  vm ešavanje v narod
nostne, gospodarske in druge za
deve Češkoslovaške. Željo ljud
stva je  izpolnila kom unistična 
p a rtija  Češkoslovaške, ko je  v 
svetu vsem narodom  izpovedala 
m nenja in stališča glede graditve 
socializma v svoji državi. Komu
nistična p a rtija  Češkoslovaške je  
imela vso m oralno in politična 
podporo v svojem ljudstvu, zato 
je  tudi v dogovorih in sporazu
m ih v Bratislavi in  Čiemi do
živela socialistično zmago, ki so 
jo  pozdravili vsi narodi sociali
stičnih idej, zlasti pa  zato, ker 
so to bile ideje ljudstva, ideje 
delovnih množic.

Pomembnost socialističnega 
razvoja se je  pokazala tudi v 
tem, da so po sklenjenih spora
zumih Češkoslovaško obiskali 
ugledni državniki socialističnih) 
držav, med njim i tud i tov. Tito. 
P rijateljski odnosi med Jugosla
vijo in Češkoslovaško so rezultat 
enake m iselnosti razvoja socializ
ma, zato pomeni okupacija Če
škoslovaškega ozem lja nasilje, 
ki ga bo vedno obsojal ves naš 
narod. Ko so danes oborožene 
form acije Varšavskega pak ta  za
sedle ozemlje socialistične drža
ve s pretvezo, da gre za pomoč 
češkoslovaškemu ljudstvu, če
prav je  češkoslovaško ljudstva

solidarno s svojo partijo , pome
ni, da je  varšavski sporazum iz
maličil hum ane podobe socializ
ma in da je  v svetu povzročil 
zaskrbljenost vseh miroljubnih, 
narodov. Upoštevajoč, da im a po 
načelu koeksistence in suvereno
sti vsak narod pravico sam ostoj
nega razvoja, je  tudi kolektiv 
Steklarne H rastn ik  nad tako gro
bim  napadom, še zlasti zaradi 
tega, ker današnji okupatorji če
škoslovaškega ozemlja ne posto
pajo  nič drugače kot im periali
stične sile, ker ne spoštujejo ti
stih  osnovnih socialističnih na
čel, katere mnogokrat javno oz
nanjajo, posebno zaskrbljen in 
izraža so lid arn o st. s češkoslova
škim ljudstvom.

Po končanem sestanku je  ko
lektiv sprejel naslednjo resolu
cijo:

RESOLUCIJA!

Tovarišice in tovariši! Predla
gam, da v im enu našega kolekti
va pošljem o resolucijo predsed
niku republike in CK ZKJ z na
slednjo vsebino.

Kolektiv Steklarne H rastnik 
ogorčena obsoja postopek oku
pacije češkoslovaškega ozemlja, 
ker pomeni ta  agresija napad na 
suverenost države in napad na 
sam ostojno specifično pot socia
lističnega razvoja, ki si jo  je  
ljudstvo te države izbralo z željo 
lastne graditve socializma in  so
cialističnih odnosov. Tudi v pre
teklosti je kolektiv budno; sprem 
ljal krepitev odnosov s Češkoslo
vaško republiko in pozdravlja 
stališča naše vlade, CK ZKJ in 
vaša osebna stališča, zato tudi 
danes obljubljam o, da bo naš 
kolektiv izražal solidarnost s 
stališči naših organov glede ure
ditve razm er v prijateljsk i Češko
slovaški.

KOLEKTIV STEKLARNE 
HRASTNIK

Odstranitev z dela
Za ohranitev delovne discipli

ne, za zavarovanje dokazov glede 
kršitve delovne dolžnosti ali v 
drugih podobnih prim erih  je  v 
večini sam oupravnih aktov de
lovnih organizacij predvidena 
odstranitev z dela ali odstrani
tev z delovnega m esta. Ta obli
ka odstranitve ni b ila  v starem  
zakonu o delovnih razm erjih  iz
recno navedena, novi zakon je 
ne prepoveduje, temveč dopušča, 
da odstranitev uvedejo delovne 
organizacije v svojih sam ouprav
nih aktih. O dstranitev z dela naj 
bi zagotovila čimbolj objektivna 
ugotavljanje kršitev delovnih 
dolžnosti. Pri nekaterih  delih, 
tam  k jer im a delavec, ki je v 
postopku za ugotavljanje k ršitve 
delovnih dolžnosti, opravka z 
denarjem  in blagom, bi njegova 
prisotnost n a ' delovnem m estu 
oteževala dokazni postopek. Po 
drugi strani pa m ora b iti tudi 
delavcu zagotovljeno, da se v po
stopku bran i in  predlaga vse do
kaze, ki bi lahko odločilno vpli
vali n a  ugotovitev njegove odgo
vornosti in krivde. To pa  je  de
lavcu otežkočeno, če je  odstra
njen z dela. Drugače pa m oram a 
ocenjevati odstran itev  z dela iz 
razlogov varnosti p ri delu. Vze
mimo prim er delavca, ki pride 
na delo vinjen. Ne samo, da lah
ko povzroči m aterialno škodo,

am pak lahko spravlja v nevar
nost sebe in druge. . Tako kot 
im a delavec pravico odkloniti de
lo, če niso izvedeni predpisani 
varstveni ukrepi, ima tudi delov
na skupnost pravico, da odstrani 
z dela delavca, ki ne izpolnjuje 
pogojev, ki se zahtevajo za varno 
delo. Tudi načelo varnosti p ri de
lu je eno izmed tem eljnih načel 
delovnega razm erja, zato je  v 
tem  prim eru treba  dati prednost 
interesu celotne delovne skupno
sti p red  interesom  posameznika.

Delavec im a na svojem delov
nem m estu  splošne in posebne 
dolžnosti do dela in odgovorno
sti do drugega delavca, do druž
benih sredstev te r  do delovne 
in družbene skupnosti. Ena iz
med teh  dolžnosti je tudi ta, da 
pride na delo s potrebno delovno 
sposobnostjo, kajti naloga delov
ne skupnosti je, da delo organi
zira tako, da more delavec s po
trebno delovno sposobnostjo ob 
norm alni pazljivosti delati brez 
nevarnosti. Potrebna delovna 
sposobnost in  norm alna pazlji
vost s ta  elem enta na delavčevi 
strani in pogoj za uspešno oprav
ljeno delo, ki ga naj zagotovi 
delavec sam. Odstranitev z dela 
je  torej pravilom a dopustna sa
mo iz razlogov varnosti p ri delu.

Sušin Viktor, dipl. pr.



REZULTATI G O SP O D A R JEN JA  V PRVEM POLLETJO I9 6 0
Gospodarske in druge delovne 

organizacije, ki poslujejo po 
principu gospodarstva, ugotav« 
Ijajo za določena časovna ob
dobja po predpisanem  sistem u 
svoj finančni rezultat. Za sedaj 
tem elji obračun še na  principu 
plačane realizacije, v bodoče pa 
(v letu 1969) bo obračun dohod
ka temeljil na fakturirani reali
zaciji, to je na vrednosti proda
nega blaga in storitev, upošte
vajoč tudi druge dohodke, ki 
spadajo v celotni dohodek.

Temeljne obračunske katego
rije, s katerim i po sedanjem si
stem u obračuna ocenjujemo, in  
m erim o finančni uspeh poslova
nja, so: celotni dohodek, netoi 
produkt, dohodek in sredstva za 
sklade gospodarske organizacije 
oziroma ostanek dohodka, kadar 
obravnavam o periodični obračun. 
Čeravno je celotni dohodek ka
tegorija, ki se po struk turi zelo 
razlikuje m ed gospodarskim i or
ganizacijami različnih panog in 
gospodarskih področij, pa ven
darle ne moremo uspešno anali
z irati poslovnega uspeha, če za
nem arim o analizo celotnega do
hodka in predvsem  analizo de
javnikov, ki so ga oblikovali.

CELOTNI DOHODEK
V sedanjem  obračunskem  si

stem u so glavni neposredni čini- 
telji, ki oblikujejo celotni doho
dek posamezne gospodarske or
ganizacije, panoge iz gospodar
skega področja, predvsem  na
slednji: gibanje proizvodnje in 
sprem em be v zalogah; gibanje 
prodaje oziroma fakturirane rea
lizacije in cene; gibanje nepla
čane realizacije in  vnovčevanje 
fakturirane prodaje. Posredno pa 
vplivajo na celotni dohodek se
veda vsi činitelji, ki vplivajo na 
proizvodnjo, prodajo in  realiza
cijo.

V skupnem m erilu so gospo
darske organizacije v občini 
H rastn ik  dosegle in povečale, ce
lotni dohodek v prim erjavi z 
lanskim  enakim obdobjem  za 
124,2.

Ako s pomočjo stalnih cen po
skušam o ugotoviti skupno pove
čanje proizvodnje v m erilu  ob
čine, bi povečanje znašalo p ri
bližno 17 %. V izračunu je zajeto 
tro je  industrijsk ih  podjetij ter 
gradbeno podjetje  in SIJAJ. Pri 
Steklarni, na katero odpade na j
več proizvodnje, so upoštevane 
tudi sprem em be v struk tu ri pro
izvodnje, m edtem  ko pri drugih 
gospodarskih organizacijah struk
turne sprem em be niso mogle biti 
upoštevane zaradi pom anjkanja 
podatkov.

Od petih gospodarskih organi
zacij, zajetih v izračunu poveča
n ja  proizvodnje, je  v primerjavi! 
z baznim obdobjem  dosegla 
m anjšo proizvodnjo samo Tovar
na kemičnih izdelkov Hrastnik. 
Pri tem  je treba upoštevati, da 
je  Tovarna kemičnih izdelkov v 
preteklem  letu maksim alno izko
riščala kapacitete, m edtem  ko so 
bile v drugih podjetjih  znatno 
slabše izkoriščene.

Najpom em bnejše je  povečanje 
pri Steklarni H rastnik, ki je  fi
zični obseg proizvodnje sicer po
večala za 43 %, toda zaradi spre
m enjene s truk tu re  proizvodnje

je  realno povečanje po stalnih 
cenah približno 32 %,. Po dose
ženih cenah pa je  povečanje pro
izvodnje še m anjše in znaša oko
li 24 %.

Pomembno je tudi povečanje 
proizvodnje prem oga na  obratih  
v hrastniški občini, ki znaša 
17 %. Na račun povečanja proiz
vodnje na hrastniškem  področju 
je tudi podjetje Zasavski prem o
govniki kot celota doseglo za 
3 %  večjo proizvodnjo, m edtem  
ko je  sicer proizvodnja v Trbov
ljah in Zagorju stagnirala in ce
lo nazadovala. Močno vrednostna 
povečanje proizvodnje je dosegel 
tudi SIJAJ, vendar ni natančnih 
podatkov, koliko se eventualno 
nanaša na sprem em bo struk ture  
proizvodnje ali pa na sprem em 
be cen.

Iz obravnavanja proizvodnje je  
že razvidno, da so cene pri Ste
klarni negativno vplivale na 
vrednost realizacije in celotnega 
dohodka, in to ne samo glede 
povprečne cene zaradi sprem e
njene strukture, temveč tudi za
radi dejanskega znižanja cen ne
katerih  vrst stekla, k ar se odra
ža v razliki med doseženo vred
nostjo prodaje in vrednostjo pro
izvodnje po stalnih cenah. Delo
ma so nižje cene negativno vpli
vale na realizacijo in celotni do
hodek tudi pri Tovarni kemičnih 
izdelkov, vendar v m anjši meri. 
Vsekakor velja tudi v splošnem, 
da celotni dohodek proizvajalnih 
organizacij ni bil dosežen oziro
ma povečan na račun višjih  cen, 
kvečjemu obratno, to  pa ne bi 
povsem veljalo za trgovino in 
gostinstvo te r komunalno dejav
nost. Povzetek bi še bil, da je 
bilo količinsko povečanje proiz
vodnje močnejše kakor vrednost
no povečanje.

Vrednost prodaje oziroma fak
turirana realizacija obračunske
ga obdobja se od vrednosti pro
izvodnje po tekočih cenah razli
kuje za vrednost sprememb v 
zalogah nedokončane proizvod
nje in proizvodov. V našem  pri
m eru so sprhmembe v zalogah 
razm erom a malo vplivale na pro
dajo in s tem  na celotni doho
dek. Prodaja oz. fakturirana rea
lizacija obračunskega obdobja je  
bila tako v lanskem kakor tudi 
v letošnjem  prvem polletju  
m anjša od vrednosti proizvod
nje, in sicer lani za 2.694 tisoč 
dinarjev, letos pa  za 2.329 tisoč 
dinarjev. Razlika je letos nekoli
ko m anjša, torej spremembe v 
zalogah niso negativno vplivale 
na dinamiko realizacije, pač pa 
na n jen  obseg oz. velikost Od 
prvega januarja  do 30. jun ija  lan 
ni so se terjatve povečale za
11,754.00 din, torej je bila plača
na realizacija tedaj za toliko 
m anjša od vrednosti prodaje. Le
tos je  bila v prvem  polletju pla
čana realizacija prav tako m anj
ša od prodaje, toda le za 5.953 
tisoč dinarjev. Take spremembe 
v neplačani realizaciji so povzro
čile, da se je celotni dohodek po
večal nasproti baznemu obdobju 
za okoli 10 %  bolj kakor fak turi
rana  realizacija obračunskega ob
dobja. Povečanje celotnega do
hodka torej ne tem elji v celoti 
na večji prodaji, temveč deloma 
na m anjšem  celotnem dohodku 
v baznem obdobju.

Gradbeništvo, trgovina in go
stinstvo, da ne omenjam o kme
tijstva, so zmanjšali že itak m aj
hni delež v struk tu ri celotnega 
dohodka. Pri gradbeništvu je  tre
ba opozoriti, da so sprem em be 
pri tej dejavnosti obratno vpli
vale na celotni dohodek kot smo 
to ugotavljali v skupnem m erilu 
in  kot velja predvsem  za indu
strijo. Gradbeništvo izkazuje 
zm anjšanje celotnega dohodka, 
toda če izločimo vpliv sprememb 
v neplačani realizaciji, ugotovi
mo, da se je fak turirana reali
zacija obračunskega obdobja de
jansko povečala za okoli 10%, ne 
pa zmanjšala. Pri trgovini in go
stinstvu se je  celotni dohodek 
povečal za okoli 10 % ,-toda pri 
teh dejavnostih je  treba del po
večanja le še prip isati povečanju 
cen. Po podatkih »Indeksa« so 
se cene na drobno povečale za 
4 %  in prav toliko tudi v gostin
stvu. Ako desetodstotno (poveča
nje celotnega dohodka popravi
m o pri trgovini in  gostinstvu % 
indeksom cen, bi znašalo poveča
nje količinskega prom eta m anj 
kakor 6 %, delež trgovine pa bi 
bil še nižji kot je ugotovljeno. 
Pri tem  je  treba vendarle upošte
vati, da se del trgovinskega pro
m eta v občini realizira prek trgo
vinskih poslovalnic, ki im ajo se
dež matičnega podjetja  zunaj ob
čine, del gostinskega prom eta pa 
preko zasebnega sektorja.

V zvezi z realizacijo in  celot
nim  dohodkom je treba vseka
kor omeniti še izvoz, ki je  po
memben predvsem  pri steklarni.

V prvem  polletju je Steklarna 
izvozila za milijon in osem tisoč 
dolarjev svojih izdelkov. S tem 
je  presegla lanski izvoz po dolar
ski vrednosti za 18 %. Dinarski 
efekt izvoza pa je  udeležen v bru
to  realizaciji s 30%. Drug po
memben izvoznik je  Tovarna ke
mičnih izdelkov, ki se s Steklar
no sicer ne m ore m eriti in je  iz
vozila v prvem  polletju  le za 120 
tisoč dolarjev, toda v prim erjavi 
z lanskim  prvim  polletjem  je  iz
voz povečala za tri in  polkrat.

Produktivnost dela s je  v pri
m eri avi z lanskim  prvim  pollet
jem  v H rastniku občutno zbolj
šala v vseh proizvajalnih organi
zacijah razen p ri TKI. Pri proiz
vajalnih delovnih organizacijah

(brez rudnika) se je  številoi zapo
slenih poprečno povečalo za 16 
odstotkov. V m erilu celotnega 
gospodarstva je  povečanje števi
la zaposlenih še šibkejše in pe 
dosega n iti polnega odstotka.

PORABLJENA (SREDSTVA

Porabljena sredstva predstav
ljajo  vrednost opredm etenega de
la, vsebovanega v plačanih pro
izvodih in storitvah (po seda-t 
njem  sistem u obračuna) oziroma 
vrednost minulega dela, kakor se 
tudi imenuje. Dinamika porab
ljenih sredstev skupaj in po po
sameznih elementih, na drugi 
strani p a  delež porabljenih sred
stev v celotnem dohodku, nika
kor n ista  odvisna samo od bolj
šega ali slabšega gospodarjenja 
ter od sposobnosti upravljavcev. 
Odvisna sta  predvsem še od zu
nanjih okoliščin, kot so -razmere 
na tržišču in cene. Zaradi tega 
je  težko realno obravnavati eko
nomičnost, ki naj b i pokazala, 
kako so bila porabljena sredstva 
donosna, koliko dinarjev celotne
ga dohodka je bilo doseženih na 
enoto porabljenih sredstev.

IZDATKI ZA STORITVE

so se v skupnem m erilu povečali 
samo za 10 %, torej se je  njihova 
vloga v celotnem dohodku zm anj
šala. Vendar je to  kompenzirani 
rezultat, kajti v sam i industriji 
so se izdatki za storitve povečali 
nadsorazmemo, in sicer za 58 %,

Povečanje se nanaša tako na ste
klarno kot na TKI.

Relativno so se močno poveča
le tudi najem nine in zakupnine 
(za 65 %), kar se nanaša na pod
je tja  industrije in obrti. Nabavna 
vrednost trgovskega blaga, m ate
riala in odpadkov se je  v skup
nem m erilu povečala degresivna 
glede na celotni dohodek, ker se 
trgovinski prom et ni povečal 
vzporedno s celotnim dohodkom 
proizvajalnih organizacij, toda v 
industriji se je  nabavna vrednost 
prodanega m ateriala in odpad
kov podvojila, vendar je ostala 
še vedno nepomembna z enaod- 
stotnim  deležem v celotnem do
hodku.

(nadaljevanje na 6. strani)

Nekoliko zakasneli posnetek. Sanacija potoka Boben



REZULTATI GOSPODARJENJA 
V PRVEM POLLETJU 1968

(nadaljevanje s 5. strani) 
AMORTIZACIJA

se je  povečala vzporedno s pove
čanjem  celotnega dohodka, če
prav bi bilo pričakovati degresi- 
jo  glede na močan po rast celot
nega dohodka. Povečanje je  moč
no pri obeh industrijskih pod
jetjih . Pri TKI presega poveča
n je  celotnega dohodka, zato je 
verjetno, da podjetje  obračunava 
am ortizacijo po višjih stopnjah 
kot so predpisane. Vzporedno je  
treba omeniti, da se stroški za 
investicijsko vzdrževanje v po
prečju  niso povečali.

STROŠKI ZA PREVOZ, nakla
danje in 'razkladanje realiziranih 
proizvodov so se povečali za 69 %,. 
vendar im ajo v skupnem  m erilu 
m ajhno vlogo in so v celotnem 
dohodku udeleženi z manj kot 1 
odstotkom. Pretežni del teh  stroš
kov se nanaša na steklarno, zato 
im ajo pri tem  podjetju  večji po
men in tudi povečanje se nanaša 
predvsem na steklarno. Lani je  
delež teh  stroškov pri steklarni 
znašal 1,47 %, letos pa se je zvi
šal na 1,80 %  v celotnem dohod
ku.

Razmeroma najbolj so se po
večali izredni stroški, ki so se 
več kot podvojili. Povečanje se 
nanaša predvsem na industrijski 
podjetji, in sicer je steklarna po
večala izredne stroške za 193 %, 
TKI p a  za 140 %. Kljub tem u je 
povečanje v absolutnem  m erilu 
mnogo močnejše p ri TKI, ki je 
imela velike stroške zamudnih 
obresti. Pri tej tovarni znaša v 
letošnjem  polletju  delež izrednih 
stroškov v celotnem dohodku
2,5 %  pri Steklarni pa samo tre
tjino  odstotka.

Ako izločimo izredne stroške in 
če upoštevamo, da nadsorazmer- 
no povečanje stroškov porablje
nega m ateriala odraža posledico 
sprem em be cen, tedaj ugotovi
mo, da obnašanje porabljenih 
sredstev ni problem atično.
NETO PRODUKT IN NJEGOVA 

DELITEV
Neto produkt je  nova vrednost, 

vsebovana v plačanih proizvodih 
in storitvah, torej v plačani rea
lizaciji. Nova in  prenesena vred
nost sestavljata celotni dohodek, 
zato je  neto  produkt razlika med 
celotnim  dohodkom in porablje
nim i sredstvi. Neto produkt je  le 
obračunska kategorija, zato na 
njegovo velikost ne vpliva le ko
ličina in kvaliteta v  proizvodnjo 
vloženega dela, temveč tudi ukre
pi in instrum enti, s katerim i se 
želi vplivati na prerazporeditev 
narodnega dohodka s pom očjo 
politike cen in drugo, v zadnjem  
času p a  tud i z odločitvam i go
spodarskih  organizacij, k i lahko 
obračunavajo am ortizacijo  i po  
višjih stopnjah  kakor so mini
m alne predpisane.

Tendence v  gibanju neto  p ro 
duk ta  po posam eznih gospodari 
skih področjih  se nekoliko razli
kujejo  od onih p ri celotnem  do
hodku. V prim erjavi z lanskim  
prvim  polletjem  je  netoi p rodukt 
višji za 25 %.

IZGUBA v  znesku 28.133 d in a r
jev se nanaša predvsem  n a  km e
tijsko  zadrugo Dol p ri H rastniku. 
Izguba v m erilu občine ne pred
stavlja  omembe vredne vloge, to 
da če jo  m erilo z rezultatom! 
K m etijske zadruge, je  vsekakoit 
problem atična. N asproti neto  do
hodku km etijske zadruge v p r

vem polletju  predstavlja  nam 
reč izguba 33 %. Deloma gre mor
da tu  za sezonsko nihanje, v 
glavnem pa je  le nadaljevanje 
težav, ki so se pojavile že lani, 
in sicer zm anjšani zaslužek v zve
zi z odkupom  živine, znižane pro
dajne cene živine in drugo.

POVZETEK IN SKLEP 
Iz rezultatov, ki jih  prinašajo  

periodični obračuni gospodarskih 
organizacij za prvo polletje 1968, 
izhaja sklep, da je  gospodarstva 
hrastniške občine dosti uspešno 
ujelo korak reform e. Izjem a je  
pri tem km etijstvo in deloma 
gradbeništvo, m edtem  ko delno 
zm anjšanje proizvodnje pri to
varni kemičnih izdelkov ni pro
blematično, saj im a ’tovarna kljub 
tem u visoko izkoričene kapaci
tete.

V kvantitativnem  pogledu se 
uspeh v m erilu gospodarstva od
raža v naslednjem:

— povečanje fizičnega obsega 
proizvodnje za okoli 17 %, upo
števan je  tudi rudniški obrat;

— povečanje fak turirane reali
zacije obračunskega obdobja oz. 
prodaje za 14 %, ker so se še po
večale zaloge proizvodov in ker 
se je  p rom et v trgovini in gostin
stvu povečal le za 9 %;

— povečanje celotnega dohod
ka za 24 %, ker je  bilo povečanje 
zalog in  terjatev  lani v prvem  
polletju  močnejše kakor letos in  
je bil celotni dohodek tedaj celo 
m anjši kakor v prvem  ¡polletju 
prejšnjega leta (3 %,).

K valiteta doseženega rezultata 
se odraža med drugim  v nasled-

— čeravno im am o v industriji 
pojave znižanja cen in  prim ere 
povečanja stroškov, zaradi objek
tivnih okoliščin (povečanje iz
rednih stroškov), se je  neto pro
dukt povečal v skupnem  m erilu 
celo nekoliko m očneje kakor ce
lotni dohodek (pod vplivom rud
nika in trgovine), p ri delovnih 
organizacijah, k je r so p rim er zni
žanja prodajnih  cen (steklarne, 
TKI), pa  seveda zaostaja;

— produktivnost se je  v pri
m erjavi z lanskim  polletjem  
zboljšala, p ri tem  pa  je  treba 
upoštevati, da je  b ila  lani v neka
terih  delovnih organizacijah( ste
klarna, TKI), slabša kakor p re j
šnje leto;

— tudi če prim erjam o rezulta
te na  zaposlenega, in  sicer neto  
produkt, dohodek in ostanek do
hodka, ugotavljam o bistvena 
zboljšanje in to  tudi če upošte
vamo poslabšanje v lanskem  p r
vem polletju; tedaj je  bil neto 
produkt za 10 %, a dohodek za 
14% m anjši kakor p re jšn je  leto, 
vendar je  bil tedaj ko t negativni 
faktor pristo jen  vpliv revaloriza
cije preko am ortizacije.

Osebni dohodki so se povečali, 
skladno s povečanjem proizvod
nje in produktivnosti. T reba je  
pa tud i upoštevati, da so se lani 
osebni dohodki v poprečju zni
žali, v skladu s tedanjim  zniža
njem  finančnega uspeha.

Med posameznimi delovnimi 
organizacijam i jq  problematična) 
samo km etijska zadruga Dol p r i  
H rastniku, ki je  v prvem  pollet
ju  poslovala z izgubo, ki pred
stavlja  naspro ti neto  p roduktu  
zadruge skoro tre tjino . V kolikor* 
ni to  sezonskega značaja, so po
trebni ukrepi za zm anjšanje 
stroškov ali pa  za povečanje do
hodka.

Posnetek šestih še živih Hrastničanov, koroških borcev, ki so se 
udeležili m ajhne zakuske ob 50-letnem jubileju

P r e d  p e t d e s e t im i  le t i
Datuma se točno ne spomi

njam  več, vendar se mi zdi, da 
je  bilo konec ok tobra leta 1918. 
Stanoval sem v Celju na Bregu. 
Bilo je  okrog polnoči, zunaj je 
bil deževen jesenski dan, ko me 
je iz spanja prebudil dežurni 
uslužbenec z novico, da je p re
obrat, da m oram  takoj h kompa- 
niji.

Kom andant Šm it E rnest, ki je 
bil nem škutar, m i je  dejal, da 
on ne gre več nazaj h  kompa- 
niji, češ da ne m ore zatajiti svo
jega m išljenja. Ker sem bil po
polnom a razdvojen, sem šel k 
oberlajtnantu  K alickiju po na
svet, kaj m i je storiti. Ta pa  me 
je  napotil dalje k predsedniku 
narodnega sveta Kalanu. Hitel 
sem h  Kalanu, k je r  je  bilo zbra
nih že več naprednjakov; bil je  
le k ratek  razgovor, ki se je  p ri
čel s kratk im  uvodnim  vpraša
njem, koliko mož šteje m oja 
četa. Razočarani nad  m ojo izja
vo, da so se vsi vojaki razbežali, 
da smo v četi ostali le štirje, 
smo razm išljali, kako pridobiti' 
znova vojake. Le počasi so  se 
fan tje  pričeli vključevati, ko pa 
je  vlada izdala proglas o nagradi 
petih  kron, so ¡se začeli ponovno 
prijavljati.

O berlajtnant Sancin je  prevzel 
vojaško kom ando Celjskega peš
polka. V tem polku je  bilo mno
go zavednih Slovencev, ki so se 
vključili /zaradi naprednih  idej, 
precej pa  je  bilo koristolovcev, 
ki so m ed nam i sejali zmedo. 
Prvi kom andant naše čete je  bil 
Hočevar, ki še sedaj živi v Celju. 
Tu sem spoznal tudi Malgaja, ki 
je  odšel med prvim i v  bo rbo  za 
Koroško.

Form irani celjski pešpolk je  
oborjožen čakal nadaljn jih  obve
stil in ukazov. N aša četa je  štela 
okrog 80 mož in  je  n a  telefonski 
poziv odšla na pom oč generalu 
M aistru na Koroško. Vod, v ka- 
term  sem bil jaz, je  imel nalogo 
zavzeti m ariborsko kadetnico. 
Vse to  smo v redu opravili.

Zadnjega decem bra pa srna 
odšli dalje; določeno nam  jq bilo, 
da zavzamemo hrib  Kokošnjak. 
Borili sm o se hrabro , ka jti b ili 
sm o dobro oboroženi. Vsaka ped 
zemlje je  bila orpšena s krvjo. 
Ko so bile iz Libelič izstreljene 
zelene rakete, sm o pričeli z na
padom, ki se je  uspešno končal.

V borbah za osvoboditev ko
roške zemlje je  padlo mnogo 
naših fantov, zato je  spomin na 
te čase tako grenak.

Kmalu po b itk i p ri Labudu 
sem bil ran jen  od  neke sovražni
kove patru lje  in  odpeljali so m e 
nazaj v Dravograd v bolnico. N a 
poti v bolnico pa  me je sprem 
ljal tedanji četovodja tov. Le
skovšek Franc-Luka, | sedanji 
predsednik RO ZZB NOV Slo
venije. Po ozdravljenju pa nisem  
bil več poklican v vojsko, tem 
več sem se dom a vključil v na- 
prèdne organizacije.

Tudi čas narodnoosvobodilne 
borbe me ni našel nepripravlje
nega. Takoj sem našel svoje me
sto in pomagal NOB, kjerkoli 
sem mogel. D anes'v  Titovi Jugo
slaviji pa želim ob 50. obletnici 
vsem koroškim  borcem  še m no
go lepega in  enako skupno; ¡sre
čanje, kot nam  ga je  v H rastniku 
pripravila organizacija Zveze 
borcev.

Dne 8. avgusta letos je komi
sija za zadeve borcev p ri skup
ščini občine H rastnik organizi
ra la  skupno srečanje borcev za 
severno mejo. Žal pa  je  izmed 
precejšnjega števila udeležencev 
v naši občini ostalo le še 7 čla
nov, ki so tudi m ed časom NOB 
našli svoje m esto odpora proti; 
sovražniku. Ob tem  srečanju  jih  
je  pozdravil predsednik občine 
H rastnik tov. Babič Milan in 
predsednik ZZB NOV H rastn ik  
tov. Jakopič Maks-Jur, ki je  v 
svojem govoru naglasil, da sd 
bili p rav  borci za  severno m eja  
prvi uporniki vstaje slovenskega 
ljudstva. Skrom na priznanja so 
m arsikaterem u od teh  članov 
privabila solze v oči.

V im enu koroških borcev se je  
zahvalil n a jstare jši udeleženec 
tov. Dolinšek Avgust.

Srečanje je  bilo prisrčno in ob 
zaključku so sklenili, da se še 
večkrat snidejo, saj leta neizbež
no tečejo, k a jti vsi udeleženci so 
že stari preko 70 let.

Zveza združenj borcev NOV 
občine H rastn ik  pa jim  ob 
50. obletnici bojev za koroška 
m ejo želi še mnogo lepega v svo
bodni domovini.

ZZB NOV H rastn ik



EREDAlSKl ODBOR »STEKLARJA« -  SAMO MA PAPIRJE
Že četrto  leto imamo svoje gla

silo kolektiva — »Steklar«. Nava
jeni smo na n jega in nestrpno 
čakamo začetek vsakega meseca 
in novo številko »Steklarja«. Mo
ram o priznati, da je tudi kvali
te ta  zaenkrat zadovoljiva, d a  so 
sestavki zanimivi, obenem p a  se 
seznanimo z m arsikaterim  poro
čilom o poslovanju, ali pa spre
jem am o obvestila. Lahko bi rekli, 
da je  to  zasluga ne samo tistih, 
ki pišejo članke temveč v glav
nem !zasluga glavnega urednika, 
kateri se vneto zavzema za čim 
kvalitetnejšo izdajo lista.

Pa me vendar nekaj v našem 
»Steklarju« moti. Na prvi strani, 
v zgornjem desnem kotu piše: 
»urejuje; uredniški odbor ...«  in 
potem  so našteta  im ena tistih, ki 
skrbe za »Steklarja«. Pa ni tako. 
Nobeden od navedenih se n iti ne 
spomni, kaj šele d a  bi pomagal 
našem glavnem uredniku. Vemo 
zakaj je  uredniški odbor, kakšne 
so njegove dolžnosti in  obveze 
te r  pravice. In če svojega dela ne 
opravljajo, izberimo nov uredni
ški odbor, ali pa č rta jm o  tisti 
tekst »urejuje uredniški od
bor ...«

Včasih tudi jaz napišem  kak
šen članek. Glavni urednik pravi, 
da so m oji članki opozionistični 
in predvideva reakcijo posamez
nikov na mojo kritiko. Zato jih  
tudi ne objavlja in tu  je  prilika, 
da uredniški odbor odloča a 
opravičenosti uvrščanja člankov. 
Pa niso samo m oji sestavki pod 
vprašalnikom. Tudi ostale je  tre 
ba  skrbno pregledati in objaviti 
sam o najboljše in najbolj zani
mive. Upam, da v »Steklarju« ni 
k ritika stavljena pod veto in da 
bo glavni urednik uvrstil ta  čla
nek in mi tudi odgovoril kako 
opravlja uredniški odbor svoje 
delo. Pa še nekaj bi ra d  pripom 
nil: za svoje sestavke in  besede 
nosim m oralno in m aterialno od
govornost, in ne glavni, urednik.

Kralj Boris,oec.

ODGOVOR UREDNIKA ■

Dolžan sem, da odgovorim na 
ta  prispevek, ki ima po svoji vse
bini nekaj resnice, po drugi stra
ni, pa  verjetno tovariš K ralj Bo
ris ni natančneje seznanjen z de
lom in odgovornostjo uredniške
ga odbora. Dejstvoi je, da se ured
niški odbor glede na sestav ne 
m ore vedno v popolnosti sesta

ja ti in pregledati celotno gradivo, 
kar končno tudi ni posebna ob
veznost, zato pa se takorekoč kot 
glavni in odgovorni urednik po
govorim s piscem članka in  čla
nom uredniškega odbora, ki za
devo pozna in lahko preceni ve
rodostojnost. Po obstoječih p ra
vilih glede objavljanja posamez-i 
nih člankov, je  poleg pisca ob
vezno odgovoren tudi glavni 
urednik zato, ker je  dolžan pred

Znano je, da vsi kolektivi pla
čajo 0,03 % od neto osebnih do
hodkov za kulturo in šport, ta 
sredstva pa se centralizirajo v 
skladu za pospeševanje športa in 
kulture. Ta sredstva se delijo na 
šport in kulturo v obsegu 70:30. 
Nadaljnjo delitev sredstev na po- 
edina društva in klube je izvršila 
manjša skupina ljudi. Naš kolek
tiv je imel že od kraja razumeva
nje za potrebe in takšno financi
ranje kulture in športa, kar pa ne 
moremo trditi tudi za nekatere 
druge večje kolektive v Hrastni
ku. Imamo celo primere, da so po- 
edinci in skupine v kolektivih, ki 
so dosedaj imeli največ od skup
no vloženi sredstev, odbili, da pla
čajo tudi ta minimalno potreben 
znesek.

Formirana sredstva za šport pri 
Občinski zvezi za telesno kulturo 
(OZTK) Hrastnik je delilo nekaj 
ljudi popolnoma subjektivno, a 
večkrat tudi čisto po zvezah. Tak
šna politika delitve sredstev je 
privedla do tega, da je šport in 
rekreacija imela pogoje za raz
voj samo na športnih terenih na 
Rudniku, dočim je vsaka aktiv
nost v našem delu mesta popolno
ma zamrla. Pri tem ne pozabimo 
da so se prav steklarji prizadeva
li, da bi bili čimbolj aktivni, kot 
igralci in kot funkcionarji, tako 
da niso delali razlik med prebi
valstvom, igrišči in publiko gor
njega in spodnjega Hrastnika. 
Vendar se v zadnjem času občuti 
določena nestrpnost in šikaniranje 
steklarskih igralcev in funkcio
narjev, in to ne samo s strani pu
blike, temveč celo s strani ostalih 
igralcev. Istočasno moramo ugoto
viti, da ljudje, ki so zadolženi, da 
vodijo pošteno in enotno politiko

objavo preveriti ustrezajoče po
datke, ali domneve in opozoriti 
pisca na pom anjkljivosti ali ne
pravilnosti in im a pravico in 
dolžnost objaviti članek v nespre
m enjeni obliki, če pisec članka 
ponovno pod pism eno izjavo to 
zahteva. Ker ste bili tovariš 
Kralj tak rat na dopustu tega ni
sem mogel storiti, zato pa objav
ljam vaš članek danes kot ste to 
s člankom zahtevali.

razvoja športa v občini, niso za to 
sposobni niti kvalificirani in da 
jim vsak dan bolj uhajajo uzde iz 
rok.

Lansko leto smo oživili že tradi
cionalno športno aktivnost stek
larjev, tako da smo ustanovili ro
kometni klub. Reakcija raznih fo
rumov in poedincev, ki za to sploh 
nimajo pravice, je bila izražena z 
velikim ogorčenjem s trditvijo, da 
razbijamo enotnost v našem špor
tu. A pri tem tovariši pozabljajo, 
da smo mi 1967. leta vplačali 4,5 
milijona starih dinarjev za šport 
in kulturo. Ali se ni nihče vpra
šal, kaj imamo mi od tega, od_teh 
vloženih sredstev? Končno, kdo pa 
nam lahko prepreči pravico, da 
razvijamo športno-rekreativno de
javnost in da svojim delavcem 
nudimo zaslužen odmor in zabavo 
v prostem času.

2 e nekoliko let se naša rekrea
cija nanaša na organiziranje raz
nih iger, kakor so bile igre stek
larjev. Takšno kampanjsko delo 
ne more dati tiste rezultate, ka
tere mi želimo in ne more nuditi 
delavcu to, kar si želi. Zato je bi
la letos izdelana asfaltna plošča 
za male športe, urejeno improvi
zirano odbojkarsko igrišče, kate
rega, mimogrede rečeno, ni nikjer 
v Hrastniku, do neke mere so ure
jeni društveni prostori itd. Vse 
to je omogočeno z velikim razu
mevanjem vseh zaposlenih v Stek
larni, ki jim ni žal, da od svojih 
sredstev izločijo potreben denar 
za to investicijo. In sedaj priha
ja do absurda, da se ponovno jav
ljajo »ogorčeni« ljudje v občini, 
katerim nikakor ne gre v račun, 
da se tudi na terenih za Savo po
novno razvija športno življenje 
kot nekdaj. Rekreacijski odbor si 
je v svojem programu zamislil 
razširitev baze za rekreacijo, raz
širitev raznih športnih in kultur
nih dejavnosti, toliko potrebnih 
našim delavcem v času odmora. 
Kajti končno bomo skoraj vsi de
lali v skrajšanem delovnem ča
su, a dolžnost nam je tudi, da 
ustvarimo pogoje, da se prosti čas 
koristi na takšen način, ki bo de
lavcu omogočil, da bo prišel spo
čit in dobre volje nazaj na svoje 
delovno mesto.

Politika katero sedaj izvaja re
kreacijski odbor in katera je do
sedaj še na razvojni poti, je želja 
ne samo nekaterih »razžarjenih 
glav v Steklarni«, temveč celega 
kolektiva in mi moramo biti enot
ni in odločni v obrambi svojih 
pravic in želja do elementov, ki z 
raznimi demagoškimi izstopi in s 
parolami o politični enotnosti že
le, da nam to pravico onemogoči
jo.

Ob pogledu na to, kam pelje po
litika razvoja športa za Savo, se 
je pričela voditi hitra kampanja o 
ustanovitvi Športnega društva 
Hrastnik, h kateremu bi morali 
pristopiti vsi aktivni športniki v 
Hrastniku, kjer bi bili profesio
nalni vodje in kjer bi se še naprej 
vodil takšen sistem delitve sred
stev, ki bi verjetno bil vse prej, 
kakor pa pravilen. Mi vsi smo 
priče, kam so nas odnesle fuzije 
in centralizacija športa, primer za 
to imamo v nogometu. A mi ima
mo danes poleg nogometa tudi 
druge kvalitetne športe, katere ne 
samo da osvajajo publiko, temveč 
zb;rajo veliko število delavcev, 
mladine, šolarjev, in to: kegljanje, 
brodarji, strelci, rokomet itd. in 
končno edini ženski aktivni šport
ni klub — rokometašice. Naša je 
dolžnost, da omogočimo vsem pra
vilno razvojno pot z eno besedo, 
da živijo in delajo normalno, to
da ne kot do sedaj. Kaj je na pri
mer naredila OZTP za ženski 
šport v Hrastniku? A znano je, da 
samo Steklarna zaposluje preko 
800 žena. Ali potem ne bi moralo 
biti logično, da odgovorni ljudje 
podpirajo idejo Steklarne, ki je 
pričela razvijati ženske športe.

Čeprav športno društvo Hrast
nik še ni pričelo delovati, v njem 
že vlada razsulo in mi ne more
mo imeti zaupanja v njegovo de
lovanje. V cilju ureditve teh pri
lik in ustvarjanja širše baze za 
rekreacijo članov našega kolekti
va je rekreacijski odbor Steklar
ne sklical izreden sestanek, na 
katerem je tekla diskusija o ce
lotni problematiki. Sklenjeno je 
bilo, in to enoglasno, da se finan
ciranje športa in razvijanje te de
javnosti uredi tako, kakor to de
lajo v mnogih drugih mestih. Če 
želimo tudi za Savo videti, kako 
se »brca« žoga, če želimo videti 
svoje otroke, kako se kotalkajo, 
če želimo v prostem času vreči 
kroglo na kegljišču potem mora
mo »uzde« vzeti v svoje roke.

Rekreacijski odbor se je odlo
čil, da predloži sindikalni organi
zaciji, kolektivu in organom 
upravljanja uvedbo samostojnega 
financiranja športne dejavnosti: 
kegljanje, brodarstvo, streljanje, 
šah, atletika, odbojka, rokomet in 
sindikalna nogometna ekipa. Vsi ti 
klubi bi nosili ime »Steklar« in 
na svojih prsih emblem Steklar
ne Hrastnik, in mislim, da bo sr
ce vsakogar ponosno bilo, ko bo 
videl simbol našega kolektiva na 
prsih športnika. Financiranje bi 
se izvedlo na ta način, da bi se 
ustrezajoči del do sedaj vloženih 
sredstev v centralizirani fond pu
stil za namenske potrebe v  samem 
kolektivu.

Poleg tega je rekreacijski odbor 
sklenil zahtevati od izredne skup
ščine Občinske zveze za telesno 
kulturo Hrastnik, da se izvršijo 
kadrovske spremembe da se s sta
tutom določi delo OZTK in uvede 
družbena kontrola nad trošenjem 
sredstev.

Logično je, da bomo naleteli na 
mnoge nezadovoljneže in na
sprotnike te zamisli, ker se neka
teri imeli danes več od rekreacije 
kakor mi. Upam, da bodo člani 
OZTK Hrastnik razumeli in po
zdravili naš predlog, ker mi s tem 
želimo ustvariti samo množičnost 
kot bazo za kvaliteten šport. In 
končno, naj se vsi zavedajo, da 
bomo svoje pravice znali tudi bra
niti. Zato apeliram na vse člane 
kolektiva, da podprejo stališča re
kreacijskega odbora, ki ima že se- 

(nadaljevanje na 9. strani)

OBVESTILO
Člane kolektiva Steklarne H rastn ik  obveščamo, da pred

ložijo potrd ila  o šolanju za otroke, rojene v letu 1954 do 
vključno 31. 8. 1954 (ki se šolajo na osemletkah).

Prav tako za otroke, ki se šolajo v srednjih  šolah in dru
gih ustreznih šolah, m orajo  b iti predložena potrd ila  naj
kasneje do 12. septem bra 1968, za študente pa do 12. oktobra 
1968 kadrovskem u oddelku.

Za vajence je  potrebno predložiti učno pogodbo, ob za
četku vsakega šolskega leta potrdilo  o šolanju na  vajenski 
šoli ali pa potrdilo delovne organizacije, k jer se uči.

Vsem upravičencem, ki do predpisanega roka ne bodo 
dostavili potrdil o šolanju, bodo delovne organizacije mo
rale prenehati izplačevati otroški dodatek za mesec sep
tem ber. *' | ! 1 ’

Kadrovsko pravna služba 
Steklarne H rastnik

Kdo ima pravico igrati se z našim 
denarjem in željami?



U R E D IT I PO M A N JK L JIV O ST I
V mescu ju liju  je centralni 

delavski svet Steklarne H rast
nik sprejel enega najpom em b
nejših norm ativnih aktov — 
Pravilnik o delitvi osebnih do
hodkov. Realizacija pravilnika je 
stopila v veljavo 1. 7. 1968 z željo, 
da bi članom delovne skupnosti 
omogočili boljše osebne dohodke, 
zlasti pa tudi, da bi ta  akt glede 
na razporeditve na posamezna 
delovna m esta predstavljal os
novo za izvedbo boljše organiza
cije dela, osnovo za realnejši 
donose glede deležev osebnega 
dohodka, ki jih  prejem ajo  člani. 
Po dveh mesecih pa lahko že 
ugotovimo prve m anjše in večje 
pom anjkljivosti, ki trenutno  še 
ne povzročajo posebnih težav, 
vendar je treba nanje m isliti in 
jih  čimprej odpraviti. Pomanj
kljivosti so se pokazale zlasti v 
tem:

1. Nekateri člani delovne skup
nosti so ob izplačilu osebnega

dohodka po novem pravilniku 
prejeli m anjši osebni dohodek, 
kar pomeni, da se z določili no
vega pravilnika verjetno ne stri- 
jajo. Pri tem  pa je  potrebno o- 
rneniti, da je  centralni delavski 
svet )v zavarovanje osebnega do
hodka delavca že predhodno 
sprejel sklep, da osebni doho
dek za redni delovni čas ob no r
m alnih pogojih dela ne m ore b iti 
m anjši, kot ga je  delavec imel 
po starem  pravilniku. Zato isto
časno obveščamo vse člane, da 
bodo službe v pod je tju  preverile 
dohodke posameznih članov in 
posredovale zaključke glede 
m anjših osebnih dohodkov cen
tralnem u delavskem u svetu. Zato 
naj bodo člani prepričani, da se 
bo zadeva v tem  pogledu u re
dila v skladu s sprejetim  skle
pom.

2. V pravilniku niso označene 
kategorije — ali strokovna izo-

h*-—*

brazba, ki se zahteva za razpo
reditev na vsako posamezno de
lovno mesto, k ar pa je  izred
nega pomena v prim eru  prem e 
stitev ali razporeditev na druga 
delovna mesta. Vsak član de
lovne sukpnosti im a nam reč p ra
vico, da je  seznanjen v kolikor 
je  razporejen na drugo delovno 
mesto, kakšna strokovna izo
brazba se zahteva ¡na novo raz- 
porejnem  delovnem mestu.

3. Tudi glede števila joseb na 
posameznih delovnih m estih so 
znatna odstopanja od dejanske
ga stanja. Vsak vodja bo  m oral 
glede števila oseb natančno upo
števati stanje, ki je  predvideno) 
predložiti predlog upravnem u 
odboru za spremembo.

Dolžnost sam oupravnih orga
nov in vseh služb je  v tem, da se 
bodo te  in še ostale pom anjklji
vosti čimprej odpravile, tako da 
bo ta  samoupravni ak t slika de
janskega dela in stan ja  V Ste
klarni H rastnik.

Viktor Sušin, dipl. pr.

Spremembe v delovnih odnosih
Obstoječi predpisi o delovnih 

razm erjih so se že večkrat spre
menili, zlasti zaradi tega, ker je 
hotel zakonodajalec na eni stra
ni zaščititi pravice delavca sklad
no z m aterialno m oralnim i na
čeli enakopravnosti delovnih od
nosov, na drugi strani pa delov
ne odnose prilagoditi proizvodnij, 
tako da bi ti odnosi v naj večji 
m eri vplivali na porast proiz
vodnje, družbenega in  osebnega 
stanja. Kljub temu, da delovne 
organizacije glede na  specifične 
razm ere dejansko ne upoštevajo 
vseh predpisov po vsebini in me
todi kot jo  narekuje zakon, tq  
pa v večini prim erov zaradi tega, 
ker je  v določenih prim erih tako 
postopanje v škodo proizvodnji, 
zlasti še v prim eru, če se med 
delavcem in delovno organizacija 
ne m ore doseči sporazum. Pro
cesni roki do odločitve pristo j
nih organov so takorekoč za de
lovno organizacijo dolgoročni, 
proces proizvodnje pa večkrat za
hteva h itre rešitve. Na drugi, stra- 
pa zakonodajalec v svojih dolo
čilih ni natančen in se zato de
lovne organizacije m nogokrat o- 
p irajo  na sodne odločitve v zvezi 
s sproženim sporom.

Naj novejše spremembe se na
našajo na tri tem eljna vpraša
nja, in sicer glede razpisa de
lovnega mesta, glede razporeditve 
(prem estitve) delavca z enega 
delovnega m esta na  drugo, glede 
šolske izobrazbe, ki je postav
ljena kot pogoj za sprejem  na 
delo ali razporeditev delavca na 
določeno delovno mesto.

Če delovna organizacija raz
piše delovno m esto in  če se zl 
razpisom  zahteva, da m orajo  kan
didati v pogledu šolske izobraz
be im eti določeno šolsko izobraz
bo, im a p riorite to  pri izbiri tisti 
izobrazbo pod pogojem, da iz- 
polnuje ostale pogoje iz razpisa. 
To pomeni, če je  za določeno 
razpisano p rosto  delovno m esto 
postavljen pogoj, da m ora imeti 
kandidat, ki im a višjo šolskoi 
in dve leti prakse ali v išjo  šolo 
in sedem let prakse a li srednjo 
šolo in dvanajst let prakse, im a 
p riorite to  p ri izbiri kandidat z 
visoko izobrazbo in 2 leti p rak
se. V kolikor pa kandidat nim a

določene prakse, ne izpolnjuje 
pogojev za zasedbo delovnega 
m esta. Iz tega izhaja, da je po
trebno v sam oupravnih ak tih  na
tančno določiti vsaj predhodno 
za delovna mesta, k i se razpisu
jejo, tako glede šolske izobrazbe 
kakor glede delovnega staža, ki 
se postavlja  ko t pogoj za zased
bo delovnega mesta. K ljub temu, 
da je  v mnogih prim erih nižja 
šolska izobrazba z dolgoletno 
prakso v konkretnih prim erih za 
delovno organizacijo, upošteva
joč individualne sposobnosti po
sameznika, zasedba po taki osebi 
prim ernejša, se je  zakonodajalec 
glede zaposlovanja kadrov, ki so 
dokončali ustrezajoče šolanje, od
ločil za drugačen sistem  zaposlo
vanja.

V prim eru, če se po ugovoru 
ali tožbi delavca, 'ki ni bil raz
porejen na ustrezajoče delovno 
mesto, razveljavi razporeditev 
delovna organizacija n e  m ore 
ponoviti razpisa, če eden od  kan
didatov, ki so se prijavili p red
hodno na razpis in je bil odklo
njen, izpolnjuje pogoje in ga de
lovna organizacija m ora sprejeti 
na delo, če je  pa več takih kan
didatov, ki so bili odbiti, pa lah
ko m ed njim i napravi ponovna 
izbiro.

V pogledu razporeditve (pre
m estitve) delavca z enega na 
drugo delovno m esto se po sp re
m em bah omogoča delovni orga
nizaciji, da izvrši take prem e
stitve brez p ristanka delavca, ka
darkoli zahteva to  proces dela 
pod pogojem, da se za delovno 
mesto, na  katerega se delavec 
razporeja, zahteva ista  šolska iz
obrazba, kot jo  delavec dejan- 
m estitev delavca mogoča brez 
sko ima. To pomeni, da je  pre- 
njegovega pristanka in  ne glede, 
če so izpolnjeni drugi delovni 
pogoji ali druge delovne sposob
nosti. Če delavec odbije, da se 
ga prem esti na drugo delovno 
mesto, m u preneha delo v pod
je tju  z odpovednim rokom. Ver
jetno je  taka odločitev zakono
dajalca glede na že obstoječe raz
mere glede prem estitve mnogo 
neugodnejša kot je  bila  pred 
spremembo. Če se upošteva, da 
mnogo članov nim a šolske izo
brazbe, ki se zahteva za zasedbo 
delovnega m esta in da se ga 
lahko zaradi tega, če zahtevajo 
to pogoji dela in proizvodnje po 
kakršni koli vsebini, razporedi na  
mesto, ki odgovarja njegovi šol
ski izobrazbi, bo tudi v bodoče 
vseeno potrebno upoštevati te
m eljna načela sam ouprave glede 

(nadaljevanje na 9. strani)

Delavki pri rezalnem stroju. Rezanje kozarcev

LAŽJA
DELOVNA
MESTA

Zaradi specifičnih pogojev pro
izvodnje se tudi v Steklarni H ra
stnik dogaja, da posamezni člani 
delovne skupnosti zaradi zdrav
stvenih pogojev po svoji lastni 
presoji in presoji zdravnika ne 
m orejo opravljati svojega redne
ga dela na rednem  delovnem me
stu. Dejstvo je, da v tem  po
gledu nekateri člani ob sklenitvi 
delovnega razm erja niso dovolj 
tehtno zdravstveno pregledani, 
ker se m nogokrat dogodi, da 
član, ki je  bil sprejet v delovno 
razmerje, čez nekaj mesecev 
predloži potrdilo ali zahteva sam, 
da ne m ore delati na razporeje
nem delovnem m estu in da ne 
sme delati na vpočini, prepihu 
itd. Take zahteve in izdajanje 
zdravniških potrdil zelo' otežko- 
ča prerazporeditve, ker je  šte
vilo take invalidnosti p ri posa
meznih članih že tako naraslo, 
da so službe podjetja  postavlje
ne pred vprašanje, na katero me
sto razporediti takega delavca. 
Delno je to urejeno, ker je  p o  
novem pravilniku o delitvi oseb
nih dohodkov zavarovan delav
čev osebni dohodek, v kolikor je  
na podlagi m nenja zdravnika de
lavec razporejen na drugo de
lovno mesto. Poleg invalidov, ki 
im ajo dokazano invalidnost po  
pravnomočni odločbi ali se n ji
hova invalidnost dokazuje p ri in
validski komisiji, pa v nekaterih  
prim erih nastopajo taki pogoji, k i 
dejansko opravičujejo razporedi
tev na drugo delovno m esto in  
jim  zavod za socialno zavarova
nje izplačuje razliko, pa  člani 
delovne skupnosti, ki so nespo
sobni za svoje delo samo na  pod
lagi m nenja zdravnika, nikakor 
ne m orejo uživati tak ih  pravic 
kot delovni invalidi. Če je  inva
lidnost ugotovljena po p risto jn i 
zdravniški invalidski komisiji, je  
delovna organizacija dolžna, da 
razporedi delavca na ustrezajoče, 
delovno mesto. V kolikor pa 
delavec predloži m nenje zdrav
nika, po katerem  bi bilo po treb
no delavca razporediti n a  lažje 
delovno mesto, tako m nenje ne 
predstavlja obveznost za delovne 
organizacije, v kolikor razpore
ditev ni pogojena zaradi h itre j
šega zdravljenja, upoštevajoč ¡do
ločila zokona o zdravstvenem  za
varovanju. To pomeni, da je  
m nenje zdravnika glede razpore
ditve na drugo delovno m esto 
sam o m oralna obveza za delov
ne organizacije, ki se ne da prav
no uveljaviti, dokler o stopnji 
invalidnosti ne odloči zdravniško 
invalidska komisija. Iz tega iz
haja, da bomo m orali tud i v Ste
klarni H rastn ik  kljub vedno več
jem u številu dospevajočih m nenj 
zdravnika za razporeditev na laž
je delo, tud i konkretno ocenje
vati število teh prim erov, dejan
sko težino dela in bolezni vsa
kega posameznika in druge okol- 
nosti, ki neposredno vplivajo na 
zdravstveno stanje delavca
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člani kolektiva, ki so bili na preventivnem zdravljenju v Portorožu. 
Vsi se zahvaljujejo TOS, ki jim  je omogočil zdravljenje

PRIŠLI V PODJETJE
Bučan Rade, vzdrževalec v av

tom atsk i proizvodnji; Senčar Sta
nislava, pomožna delavka v bru- 
silnici; Draksler Milan, instru- 
m entarec na izmeni; Godicelj Vla
dim ir, odnašalec; Zupanc Emil, 
nabiralec; Brglez Edvard, pomož
ni delavec v slikarnici; G račner 
Branko, previjalec motorjev; De
želak Ivan, delavec težak.

ODŠLI IZ PODJETJA
U tenkar Branko,- odnašalec; 

Jazbec Ernest, brigadir ¡MDK; 
Zulič Rafael, brigadir MDK; Ko
žar Stanislav, nosač stekla; Čepin 
Vera, odnašalka; Šentjurc Franc, 
izpihalec na MDW; Bregar Pavla, 
natikalka.

ODŠEL V JLA
Brilej Jože — nabiralec stekla.

Invalidsko
Tovariš Papp Otmar, visoko

kvalificiran steklar, roj. 19. 12. 
1916 v H rastniku, se je  zaposlil
2. L 1931. Lahko rečemo, da je 
njegovo življenje bilo tesno' po
vezano s steklarno H rastnik in

njenim  razvojem, saj je  razen 
m anjših  prekinitev bil gaposlen 
stalno v naši tovarni. Tako kot 
vsak začetnik, je  tudi O tm ar 
pričel z odnašanjem  stekla, ker 
pa  izhaja iz steklarske družine, 
je  tudi talent in veselje do obli
kovanja stekla pripomogel pri, 
njegovem hitrem  napredovanju. 
Kmalu po njegovem prihodu v 
pod je tje  je bil vključen v b ri
gado na  lončeni peči ko t krogli- 
čar, nekaj pozneje ko t pomoč
n ik  in  nazadnje imenovan za b ri
gadirja  pri skupini RDBO opal. 
Na tako odgovorno delovno' 
m esto je  bil imenovan pa  pod
lagi velikih in bogatih izkušenj, 
ki si jih  je  pridobil s svojim 
osebnim  prizadevanjem  skozi 
vsa leta vestnega dela. Svoje bo
gate izkušnje je  rad  prenašal 
na mlajše, saj je  v obdobju, ka 
m u je  bila zaupana brigada, iz
učil veliko število m ladega kadra. 
Tako m arljiv kot je  bil p ri delu 
je  bil tudi na kulturno-prosvet- 
nem  področju, saj se je  kot 
m ladenič že vključil v njegovo 
delo. Veliko prostora  bi pora
bili, če bi hoteli napisati, k je  vse 
je  delal, lahko vam  povemo, 
da je  bil izredno aktiven p ri pev
skem zboru, še posebno p a  p ri 
godbi na pihala, v rsto  let je

INVALIDSKO UPOKOJEN
Pap Oto, brigadir RDBO opal; 

Božič Jože, skladiščni delavec.

SAMOVOLJNO ZAPUSTILI .
DELO
Kocman Ivan, pomožni delavec 

v elektro delavnici; Spiclin Stan
ka, kontro lor stekla; Volovšek Jo
že, krogličar.

POROČILI SO SE
Babič Jožefa, odnašalka — KU

RENT; Peklar Jožica, izpihalka 
in Brglez Leopold.

NARAŠČAJ V DRUŽINI

Brečko Franc, sina; Klepej 
Alojz, sina; Vogrinc Ana, sina.

upokojeni
bil celo dirigent godbe Svobode 
II in v zadnjih letih godbeni pe
dagog na glasbeni šoli V H rast
niku.

Tovariš Oti, ko odhajaš v za-< 
služeni pokoj, ti v imenu ured
niškega odbora želimo še mnogo 
zdravih in  srečnih let v krogu 
svojih dragih.

Uredništvo

V mesecu ju liju  je  bil invalid
sko upokojen tov. Jam šek An
ton, roj. 3. 12. 1912 v Ključevci 
— Dobovec. V Steklarni H rastnik 
se je  zaposlil v letu 1937. Njegova 
prva zaposlitev je  bila na zuna
njem  obratu, pozneje je  bil pre
stavljen v no tran ji obrat. Njego
vo zadnje delovno mesto je  bilo 
plinski m ojster v notranjem  
obratu. Rahlo zdravje mu ni o- 
mogočilo, da bi p ri delu napre
doval tako kot si je  tudi sam 
želel. V kolektivu so ga vsi spo
štovali in upoštevali, saj je bil 
vesten in natančen delavec. Ves 
čas svojega dela je redno pri
hajal na delo, čeprav je  stanoval 
od tovarne eno uro  in pol hoda. 
Vse to je  pa škodljivo vplivalo 
na njegovo zdravstveno stanje, ki

ga je  izčrpalo tako, da je  bil 
p red  dnevi invalidsko upokojen. 
Tovarišu Jam šku želimo, da bi 
se sedaj pozdravil in  svojo za
služeno pokojnino užival ¡še mno
go srečnih let v krogu svojih do
mačih!

Uredništvo

INVALIDSKO UPOKOJEN
•n

Dne 29. 7. 1968 je bil invalidsko 
upokojen naš m ladi sodelavec 
Božič Jože, ro jen  1. 1. 1947 v 
H rastniku. Zaposlen je  bil kot 
odnašalec stekla. Zahrbtna bo
lezen ga je že km alu po sprejet
ju  na delo onesposobila. Zdrav
stveno stanje se m u je pozneje

(nadaljevanje s 7. strani)
daj mnogo somišljenikov ne samo 
v Steklarni, in da z enotnim sta
liščem pokažemo zobe vsem ti
stim, ki se želijo izživljati na naš 
račun.

Kralj Boris

Člani delovne skupnosti pa naj 
presodijo ali sem ravnal pravilno 
ko sem s posvetovanjem z drugi
mi člani in člani uredniškega od
bora članek zadržal ker imam 
občutek, da tudi na tem področ
ju  med občani H rastnika in funk
cionarji glede rešitve tega vpra
šanja ni prišlo do take ostrine, 
da bi si morali kazati zobe. Član
kov nisem zadrževal razen v toli
ko če sem občutil, da je  v n jih  
osebna naperjenost, ki nim a svo
je pravilne j osnove in so pred
stavljali prej žalitev kakor kon
struktivno kritiko, vendar sem se 
tudi tedaj pomenil s člani u red
niškega odbora, te r  zato tudi 
istočasno menim, da je ta  odbor 
z m anjšim i nepravilnostm i oprav
ljal svojo nalogo.

popravilo, zato je bil premeščen 
v skladišče kartonov. Vendar 
tudi tega dela ni mogel oprav
ljati dolgo, kajfi bolezen se ja  
ponovila in ga onesposobila za 
stalno. Tako je bil tov. Božič in
validsko upokojen. Tovarišu Bo
žiču želimo, da bi se m u njego
vo zdravstveno stanje čimprej 
popravilo. Uredništvo

(nadaljevanje z 8. stran i)
razporeditev in ne šikanozno iz- 
vajati zakonodajalčevega obve
stila, p ri čemer pa bo poleg sa
mouprave potrebna tudi budnost 
zato poklicanih družbeno politič
nih organizacij.

Navedene spremembe sprošča
jo  odločitve sam oupravnih orga
nov in dajejo delovnim organi
zacijam možnost hitrejšega ure
jan ja  m edsebojnih delovnih od
nosov. Kako pa bodo delovne or
ganizacije v  konkretnih prim erih 
izvajale zakonska načela, pa je  v 
prvi vrsti odvisno od aktivnosti 
članov v sam oupravnih organih, 
od zainteresiranosti delavcev sa
mih kakor tudi od oseb, ki kon
kretno izvajajo ta  določila. Pri 
tem  bo verjetno potrebno zla
sti pri razporeditvah upoštevati 
delovni staž, ki ga im a delavec, 
njegovo starost in izkušenost, 
m arljivost, delovno sposobnost 
glede na zdravstveno stanje in na 
vse druge čini tel j e, ki so vpli
vali na delovno sposobnost de
lavca.

Sušin Viktor, dipl. pr.

ZAHVALA

Ob nenadni izgubi našega dragega moža in očeta

ŠTEFANA JAGRA
topilničarja v pokoju, se iskreno zahvaljujem o zdravnikom 
dr. Bredi Urbanc, dr. Romanu Vidmarju in dr. Vukomano- 
viču za dragoceno pomoč. N ajlepša hvala tudi sindikalni 
podružnici steklarne in kolektivu tovarne za venca, godbi 
in pevcem pa za ganljive žalostinke na poslednji poti d ra
gega pokojnika. Zahvaljujemo se tudi darovalcem vencev 
in cvetja ter vsem, ki so našega očeta in moža spremili k 
večnemu počitku.

Žalujoča žena M atilda, sin  
Franci, hčerka M atilda in  
hčerka Štefka z družinam i.
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vanom prem agala domačinke z 
rezultatom  20:14. Na tej tekm i 
so se ponovno izkazale Domiko- 
va z 9 in  Bratuševa s 7 goli, 
ugodno presenečenje pa  je  Jelči- 
čeva, ki je  dosegla 4 zadetke. Po
seben problem  predstav lja  vra
ta rk a  Puflerjeva, ki zadnje čase 
slabše brani, ker zaradi službe 
ne m ore redno tren irati. Na do
m ačem  igrišču pa  so v p rija te lj
ski tekm i domačinke prem agale 
z rezultatom  17:6 gostje iz Šm art
nega p ri Litiji. Na tej tekmi so 
se poleg stare jših  igralk ponotvna 
izkazale v ra ta rka  Barovičeva, 
Jelčičeva in Sonja K rajnc.

Do začetka prvenstva, to je  do
8. septem bra, vodstvo ekipe upa, 
da bo ekipa pripravljena n a  p r
venstvena srečanja, čeprav v p r
vih štirih  kolih ne pričakuje po
sebnih uspehov. Ekipa se bo še 
vedno borila za obstanek, v konč
ni tabeli pa  pričakujejo  6. do
7. mesto.

Če se bodo uredili še problem i 
financiranja, potem , trdijo, je  
ekipa na najboljši razvojni poti.

S trgaršek Janez

14 let. Tudi za te  bo potrebind 
organizirati tekme, da se bodo 
tako  kalile za prehod v prvo 
ekipo.

Zadnje tedne prva ek ipa tre 
n ira  tudi p e tk ra t tedensko, ikar 
pa je  že pokazalo določene uspe
he. Prva ekipa je  tako na p ri
jateljsk i tekmi v Ljubljani s Slo- Naše m oštvo  v odbojki

Rokom etaši, gostje iz Save Kranj, k i so osvojili tretje m esto na
športnih igrah

Na rokometnem igrišču za Sa
vo je  skoraj vsak dan živo. Pri
prave rokom etašic na prvenstve
ne tekme v slovenski žensk i/ro
kom etni ligi potekajo  pod vod
stvom trenerja  Dornika nem ote
no. V obeh ekipah tren ira  nad 
30 igralk in to večinoma mladih, 
od katerih pričakujem o kaj več 
šele v prihodnjem  prvenstvu.

Mesec dni intenzivnega trenin
ga je  pokazal, da je  vodstvo 
kluba s tem, ko je  vključilo v 
ekipo mlade igralke, naredilo 
velik korak naprej. Tako so si z 
izredno prizadevnostjo in tru 
dom priborile m esto v prvi ekipi 
že Jelčičeva in Sonja K rajnc te r 
m lada in nadarjena v ra ta rka  Ba
rovičeva. Težko je  pričakovati in 
tud i zahtevati od teh igralk že v 
jesenskem  delu prvenstva kakr- 
šnekoli pom em bnejše uspehe,- 
k a jti nekatera dekleta še ne  šte
je jo  niti 15 let in  jim  m anjka 
predvsem  rutine, kakršno zahte
vajo nastopi v slovenski ligi. 
K ljub tem u pa je  vodstvo zado
voljno in pričakuje, da se bodo 
enakovredno vključile v prvo  eki
po.

Tehnično vodstvo daje poseben 
poudarek drugi ekipi, ki jo  se- 
s tp iv l i fu r v  i c r r a lk p  s ta tv *  r*rT 1? kLrt

Kolesarji — udeleženci Titove štafete

Spom insko darilo udeležencem športnih iger v H rastniku

LEP USPEH V ŠTORAH
Štore 21. 7. 1968!
Kegljaški klub »Kovinar« Što

re je  v  okviru Dneva vstaje slo
venskega naroda organiziral ke
gljaški pokalni tu rn ir borbenih 
tekem, na  katerem  je sodelovalo 
devet ekip iz Slovenije.

Pokalni prvak tega tu rn irja  
je  ekipa S teklarne H rastnik, ki 
je  podrla 854 kegljev, in  dobila 
za ta  uspeh v tra jn o  last in  spo
m in lep pokal. Za ta  uspeh je 
treba  pohvaliti desetorico Ste

klarne H rastn ik  v postavi: Dra
me Stane, Kavzar Peter, Delpin 
Edvard, Tosič Jovan, M lakar 
Anton, V idm ar Jože, Haberl 
Adolf II., Keber Blaž, Žagar 
Franc in  Pufler E rnest II.

Ostali rezultati ekip, katere so 
sodelovali na  tu rn irju : Kovino
tehna 652, Libela 673, Ingrad 686, 
Proletarec 696, Šoštanj 697, Aero 
714, Kovinar 732, Celje 833, Ste
klarna H rastn ik  854 kegljev. 
Poročilo sestavil E rnest Pufler II



Delo čistilk modelov ni lahko

Udeleženci protestnega zborovanja

Podelitev pokalov in priznanj na zaključku športne 
prireditve

Zabavni ansambel »Bongo« je 
skrbel za dobro voljo na za

ključni prireditvi

22. ju lij v gorah Predsednik Obč. skupščine tov. Milan Bobič v družbi koroških borcev Predsednik upravnega odbora 
čita protestno resolucijo
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Za pravilno rešitev gornje kri
žanke razpisujem o 5 nagrad:

1. nagrada 20 N-din
2. nagrada 15 N-din
3. do 5. nagrada po 10 N-din
Izrezek z vpisano rešitvijo po

šljite na  naslov: Uredništvo »STE
KLARJA«, HRASTNIK. Na pi
semski ovitek napišite NAGRAD
NA KRIŽANKA. Pri žrebanju  bo
mo upoštevali vse rešitve, ki bo
do v uredništvu do torka, 24. sep
tem bra opoldne.

NAGRAJENI REŠEVALCI
Za nagradno križanko v p re j

šnjem  »STEKLARJU« smo do do
ločenega roka prejeli 60 rešitev. 
Tokrat je  žreb nam enil nagrade 
naslednjim  reševalcem:

1. nagrada: 20 N-din — Oplot
nik Ervin.

2. nagrada: 15 N-din — Dušak 
Zlatka.

3. do 5. nagrada: po 10 N-din — 
Kobal Anton, Klenovšek Franc, 
upok., Žabkar M arta.

REŠITEV
PREJŠNJE KRIŽANKE

VODORAVNO: Rokavski preliv, 
Evropa, zrakoplov, ocenitev, Ba
leari, Sevres, Tokio, irh, krog,
E. J., vrč, Ati, T. R., oaza, Sme
tana, satira, K. R., neto, vid, V, 
Simo, glosa, oko, verzalke, rt, on, 
lika, IRO, ši, Cecilija, smokva, 
I. T., iva, Obote, T ikrit, Nadja, 
Agenor, oznaka, očka, spirala, 
Laos. (D. K.)

PRISPEVAjTI — V E N D A R  U R E D I T I
Po zadnjih člankih, ki so bili 

objavljeni v Sportskih novostih 
glede kreiranja nove športne de
javnosti, glede stališča rekre
acijskega odbora in  odmeva med 
člani delovne skupnosti kakor 
med občani in družbeno-politič- 
nimi organizacijami, je  m arsika
teri član delovne skupnosti tudi 
izrazil mnenje in željo, da glede 
na razm ere ne bi več plačeval 
prispevka za športno kakor tudi 
kulturno, dejavnost. Ocenitve V 
športskih novostih so vzbudile 
posebno pozornost p ri občanih in 
funkcionarjih, ki so pred  leti 
pred delovnimi kolektivi podal 
predlog glede financiranja teh  de
javnosti. Večina k ritike se je  na
našala na  neaktivnost in  nepra
vilno delovanje občinskega or
gana, ki je  bil pristo jen  za u re
jan je  tega vprašanja.

Ob vseh teh razpravah, pole
m ikah in osebnih stališčih je  po
trebno, da smo si člani delovne 
skupnosti na čistem  glede na 
naslednja vprašanja:

1. Sredstva, ki jih  dajejo ob
čani oziroma člani delovnih ko
lektivov, m orajo b iti v prvi vrsti 
nam enjena za rekreacijo  teh  
članov ne glede na  pripadnost 
kolektiva.

2. Upoštevati je  treba športna 
društva in klube, ki im ajo svoje 
obveznosti v ligaškem tekmova
n ju  republiškega ali conskega

“obsega, ker so ta  športna dru
štva ali klubi izpostavljeni viso
kim  kaznim, v kolikor ne iz
polnijo svoje tekmovalne obvez
nosti.

3. Društva in klubi, ki tekm u
jejo  v ligah, im ajo obvezno znat
no večje finančne stroške tako 
glede prevoza, m inim alne prehra
ne, športnih rekvizitov itd.

4. Društva in klubi, ki nim ajo 
obveznosti tekm ovanja v ligah, 
sicer prirejajo- pom em bna medse
bojna p rija te ljska  srečanja, ven
dar nim ajo tako pom em bnih m a
terialno pravnih obveznosti do 
organizacije in  prireditev tekm o
vanja. Pri tem  je  po trebno še 
upoštevati, da m orajo  klubi li
gaškega tekm ovanja v zelo od
daljene kraje (Koper, Murska 
Sobota, Piran, Gorica), zato so 
njihovi prevozni stroški izredno 
visoki, ker je  m nogokrat potreb
no potovati z avtobusom . Oce
na, da se lahko potuje z vlakom, 
je  m nogokrat nesmiselna, ker bi 
m orala ekipa odpotovati en dan 
preje, prenočevati zaradi neugod
nih vlakovnih zvez, na  drugi stra
ni pa bi m orali tekmovalci takoj 
po prihodu začeti z igranjem , kar 
pa zahteva posebne moralne in 
fizične napore.

5. Pri ligaškem organiziranem  
tekm ovanju so republiški šport
ni organizatorji postavili posa

mezne klube pred  dejstvo, da 
m orajo imeti tu d i B ali m ladin
sko ekipo. Taka zamisel in  zahte
va je  zlasti pom em bna zaradi 
tega, ker omogoča, da se iz mla
de ekipe črpajo novi člani, ki 
lahko zam enjujejo člane, ki v 
prvi ekipi ne m orejo več igrati 
zavoljo najrazličnejših okolnosti. 
Tako stan je  pa zahteva dodatna 
sredstva za k ritje  stroškov, še 
zlasti zaradi tega, ker je  v večini 
prim erov to  nezaposlena m ladina 
ali m ladina z zelo nizkimi oseb
nimi dohodki.

Če hočemo v okviru športne in 
kulturne -dejavnosti doseči po
m em bnejše m esto na slovenski 
ravni, bomo vsekakor m orali raz
m isliti o vseh prikazanih momen
tih. Zato ni prav, da nekateri 
člani osvajajo m nenje in stališče 
glede neplačila prispevka, tem 
več je  njihova pravica in  dolž
nost, da zahtevajo, da se deli
tev teh sredstev vrši realno, upo
števajoč p ri tem  aktivnost vsa
kega posameznega društva, n je
gove stroške, obveznosti tekm o
vanja, k ar bo povrzočilo, da bo
do športni klubi, kakor tudi kul
tu rna  dejavnost v H rastn iku s 
sredstvi, ki jih  dajejo  člani de
lovne skupnosti in  občine H rast
nik iz proračuna, predstavljala 
uspešen razvoj rekreativne de
javnosti vseh občanov.


